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رئیس جمهور گفت: ســتاد احیای دریاچه ارومیه به زودی با شــکل جدید فعال خواهد شد تا با کمک نمایندگان، مدیران استان و دغدغه مندان کار را دنبال و 
اقدامات لازم را انجام دهد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور صبح امروز )پنجشنبه( با نمایندگان استان های آذربایجان شرقی 
و غربی در مجلس دیدار کرد.در این دیدار که استانداران جدید این دو استان هم حضور داشتند ابتدا نمایندگان استان های آذربایجان شرقی و غربی در مجلس 
شورای اسلامی در سخنانی به بیان مسائل و مشکلات حوزه های انتخابیه خود پرداختند و خواستار کمک و حمایت دولت برای حل این مشکلات شدند.تلاش 
مضاعف برای حل مشکل آب به عنوان اصلی ترین دغدغه مردم، توجه ویژه به توسعه متوازن استان ها، تکمیل طرح ها و پروژه های زیرساختی نیمه تمام در 

استان به ویژه پروژه های راهسازی و مواصلاتی که ...
mamlekatonline.ir
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علی اصغر سمیعی
گفتند مردی برای شــکار شیر از شهر بیرون شد، بعد از سه روز 
بازگشت و دم شــیری را همراه خود آورده بود. به او گفتند،هر 
کس به شکار شیر می رود، سر آن را همراه خود می آورد. چطور 
شد که تو دم شیر را آوردی؟ گفت: راستش تا من رسیدم، سر او 

را دیگران برده بودند، بنابراین من هم دمش را بریدم و آوردم.
مسوولان اقتصاد کشــور وقتی قادر به کنترل حجم نقدینگی 
نباشــند، )چنان که گفته می شــود، در حال حاضر ماهانه بیش 
از ۴۰ هزار میلیارد تومان به حجم نقدینگی اضافه می شــود( و 
نتوانند افسار مهار نرخ تورم و بهره را بزنند، و آن را کنترل کرده 
و از رشــد آن بکاهند )ظاهرا در حال حاضر نرخ تورم در کشور 
حدود ۴۰ درصد باشد( و از رونق دادن به کسب و کار هم ناتوان 
باشــند، )یعنی حذف رانت و رقابتی کردن بازار در برنامه نباشد( 
و برایشان بالا رفتن نرخ بیکاری هم مهم نباشد، )بیکاری های 
پنهان و آشکار( و ورشکست شدن موسسات کشاورزی و صنعتی 
و دامپروری و سایر موسسات مولد را هم به چشم ببینند و کاری 
از دستشان ساخته نباشد، یا اگر ساخته است، جرات انجامش را 
نداشته باشند، در این شــرایط آسان ترین و شاید تنها راه برای 
قدرت نمایی آنها، مانور روی دســتکاری نرخ ارز است. که اگر 
بشود، آن را به صورت مصنوعی پایین بیاورند، اگر نشود، حداقل 
ثابت نگه داشتن قیمت با وجود تورم بالا یعنی جمع کردن فنر 
قیمــت را به ضرب تزریق میلیاردها دلار از درآمدهای نفتی در 
دستور کار قرار دهند.نمی شود شعار مهار تورم را داد، ولی با چاپ 
اســکناس بیش از قابلیت جذب، و خلق پول با دادن بهره های 
بالا، عملا به تورم دامن زد. نمی شود شعار واقعی شدن و تعدیل 
و متعادل کردن نرخ ارز را داد، ولی عملا سالها به سرکوب نرخ 
و پایین نگاه داشتن مصنوعی نرخ ارز پرداخت. این شوخی ها را 
با اقتصاد نمی شــود کرد، جواب نمی دهد. ثبات قیمت فقط در 
صورت به نزدیک صفر رســاندن نرخ های بهره و تورم امکان 
پذیر اســت؛ وگرنه ثباتی غیرواقعی و دســتوری و مصنوعی و 
بی دوام خواهد بود.تا زمانی که تفاضل نرخ تورم در کشــور ما 
و کشــورهای حوزه دلار حدود ۳۶ درصد باشد، به طور طبیعی 
می بایــد روزانه یک در هزار به قیمت دلار افزوده شــود، و اگر 
نشود، معنی آن جمع شدن فنر قیمت خواهد بود.بار دیگر تاکید 
می کنم و عرض می کنم، در حال حاضر بزرگترین معضل برای 
اقتصاد کشور عزیزمان، چند نرخی بودن و غیرواقعی و دستوری 
بودن قیمت ها اســت؛ چه برای ارز یا بنزین، یا اتومبیل و یا هر 
کالای دیگری، و البته مهمترین آنها ارز است.پایین نگه داشتن 
مصنوعی قیمت ها چه برای ارز باشد، چه برای بنزین باشد، چه 
برای حقوق کارگرها و کارمندها باشــد، و چه برای هر خدمت 
یا کالای دیگری، علاوه بر اینکه عملی غیراخلاقی محســوب 
می شــود و باعث رانت و فساد خواهد بود، عملی غیراقتصادی 
هم هست و باعث صدمه به بدنه اقتصاد کشور می شود، و بازار را 
از رقابتی بودن خارج می کند و باعث دلسردی فعالان اقتصادی 
می شــود. همچنین باعث افزایش بیکاری و به تعطیلی کشیده 
شدن صنایع و فعالیت های مولد خواهد بود. از سوی دیگر، این 

نوع پایین آوردن قیمت نقض غرض هم هست.
شما وقتی به یک گاوداری فشار می آورید که قیمت شیر را ارزان 
کند، گاودار که نمی تواند پــول علوفه یا اجاره مرتع را ندهد، از 
سود خودش هم که نمی تواند بگذرد. پس تنها راهی که دارد، 
کاهش حقوق کارگرهایش اســت. کارگر وقتی مجبور بشود با 
حقوق کمتر کار بکند، مجبور اســت بعضی از اقلام را از جمله 
شیر را از سبد مصرف خود حذف کند. وقتی شیر از سبد مصرفی 
کارگر حذف می شــود، در واقع فروش شیر کم می شود و سود 
شیر فروش هم کم می شود، بنابراین احتمالا منجر به تعطیلی 
گاوداری و بیکار شــدن کارگران آن می شود. همین اتفاق برای 
مرغداری هم می افتد، قیمت مرغ دســتوری می شود، از حقوق 
کارکنان و کارگران کاسته می شود، مرغ از سبد مصرفی خانواده 
آنها حذف می شــود، و نهایتا منجر به ورشکســتگی مرغدار و 
تعطیل شدن مرغداری و بیکار شدن کارگران آن می شود. همین 
حالت برای ناشــر کتاب هم می تواند اتفاق بیافتد. مثلا اگر به 
ناشــر کتاب فشــار بیاورید که قیمت کتاب را ارزان تر از قیمت 
واقعی بفروشد، او مجبور می شــود که هزینه هایش را کاهش 
دهد و اولین چیزی رو که کاهش می دهد، حقوق ویراســتارها 
و کارمندهــا و کارگران خواهد بود، چون نمی تواند پول کاغذ و 
جوهر و مرکب را ندهد و همین باعث می شود که کتاب از سبد 
مصرف کارگر و عوامل هم حذف شود و همین باعث می شود، 
که تیراژ یک کتاب پایین بیاید و باز به ضرر ناشر تمام می شود و 
باعث می شود که شغل کمتری ایجاد شود، و تعداد بیکاران بیشتر 
شود. همین اتفاق برای سایر کالاها هم می افتد. برای کارخانه 
سیمان هم همینطور، برای کارخانه ساخت ماشین لباسشویی هم 
همینطور، برای کارخانه یخچال سازی هم همینطور، هر جایی 
که باعث شود که قیمت دروغین و مصنوعی و فساد آور باشد.

حالا تصور کنید اگر برعکس شــود و اگر اجازه داده شــود که 
قیمت ها واقعی شوند، خوب با قیمت واقعی سود کارخانه دار زیاد 
می شود، چون ســود کارخانه زیاد می شود، احداث کارخانه های 
بیشتر مقرون به صرفه می شود، که باید برای هر کدام کارگرانی 
اســتخدام کرد، چون کار زیاد و کارگر محدود است، باید به آنها 
حقوق بیشــتری داد، بنابراین حقوق کارگرها متعادل و واقعی 
می شود، و کارگرها هم به جمع مصرف کننده ها افزوده می شوند، 
مصرف بالا می رود، و لازم اســت که تولید را افزایش دهند و 
چون می خواهند تولید را افزایش دهند، باید کارگرهای بیشتری 
استخدام کنند و مجبور می شوند که حقوق کارگرها را هم بیشتر 
کنند، تا آنها جذب این بازار کار بشوند و همینطور هرچه حقوق 
کارگرها بالا برود آنها مصرف کننده تر می شــوند و این مصرف 
باعث افزایش سود کارخانه ها و گسترش آن ها و ازدیاد کارخانه ها 
و به تبع آن تقاضای بیشتر برای استخدام کارگر خواهد بود، که 

در واقع این روند به نفع زحمتکشان خواهد بود.

دولت و مانور ویژه روی کاهش 
نرخ ارز 

 احزاب باید تجلی
  سلایق مختلف مردم

 یک جامعه باشند

انتقاد پلیس راهور از کیفیت 
پایین خودروهای تولید داخل و 

جاده های غیراستاندارد

 ارسال نامه به رئیس جمهور
  با موضوع جاماندگان 

سهام عدالت

 می خواهیم به صورت واقعی 
 به نظام قضایی کشور 

کمک کنیم

صادرات، نیازمند حمایت 
دولت و حذف فرایندهای 

غیرتخصصی است
یــک عضــو کمیســیون امورداخلی کشــور و 
شــوراها در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: 
کارکردهــای ناقص احزاب در کشــور و فقدان 

ابزارهایی که بتواند به...

جانشــین رییس پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا 
ضمــن انتقاد از بی توجهی بــه موضوع آموزش و 
مهندسی ترافیک در کشور، از تاثیر کیفیت پایین 

خودروهای تولید داخل و...

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس از ارسال نامه 
به رئیس جمهور درباره جاماندگان ســهام عدالت 
خبر داد و گفت: این نامه به وزیر اقتصاد و رئیس 

سازمان برنامه و بودجه ارجاع شده است.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه دستگاه قضا با 
اجرای طرح تقدیر از نقدهــای برتر درباره قوه 
قضاییه قصد انجام کار تبلیغاتی ندارد، گفت: ما با 

انجام این کار می خواهیم به ...

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران، به مناســبت بیست و پنجمین سالروز ملی 
صادرات، حمایت دولت از بخش صادرات به عنوان 

پیشران تجارت بین الملل را خواستار شد.

 شفافیت اموال مسوولان  مشکل ساختاری دارد و نمایندگان خودزنی نمی کنند 
پیشبینییکفعالسیاسیازآیندهمجلسوانتخابات1402

رییس اتحادیه صنف قنادان از عدم حمایت دولت و مشکلات شیرینی فروش ها گفت

شیرینی گران شد و تقاضای مردم کم!

کوروش جعفریان گفت: در بهترین شــرایط نباید 
بیشتر از ۴ کیلو کاهش وزن در ماه اتفاق بیفتد، که 
حتی ممکن است برای افراد با بیماری های متعدد 
این مقدار به ۲ کیلو کاهش پیدا کند، مانند افرادی 
که پوکی استخوان دارند، بنابراین استاندارد این است 
که ما بتوانیم وزن فرد را یک کیلو در هفته کاهش 

دهیم.
مهران غفوریان، بازیگر ســینما و تلویزیون به دلیل 
عارضه قلبی تحت عمــل جراحی قرار گرفت که 
موفقیت آمیز بوده اســت، با این وجود با انتشار این 
خبر بسیاری از کاربران فضای مجازی حمله قلبی او 
را به کاهش وزن شدیدی که طی ماه های گذشته 
داشته است ارتباط دادند، مسئله ای که اگرچه ممکن 

است درباره بیماری مهران غفوریان صحت نداشته 
باشد اما تصور ایجاد عارضه قلبی در شرایط کاهش 

وزن های شدید چندان دور از انتظار نیست.
درهمین باره، دکتر کــوروش جعفریان، متخصص 
رژیم غذایی و تغذیــه  می گوید: »یکی از عوارض 
کاهش وزن های ناگهانی مشکلات قلب و عروق 
اســت. مطالعات نشــان می دهد وقتی فــرد وارد 
رژیم های سخت می شــود نظم و عملکرد قلب او 
دچار اختلال خواهد شــد، همچنین رگ های خون 
رسان قلب هم می توانند با مشکلات مواجه شوند. 
حتی مطالعاتی نشــان داده که ممکن است بافت 
چربی داخل قلب با کاهش سریع وزن افزایش پیدا 

کند، خیلی از این افراد با ...

هشدار متخصصان تغذیه درباره رژیم های نادرست لاغری 

مهران غفوریان بخاطر رژیم سکته کرد؟
عوارض روش های غیراستاندارد کاهش وزن
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

 کارشناس حوزه کارمطرح کرد:

۵ دلیل الزام طرح دورکاری در کشور

یک کارشناس حوزه کار با تشریح علل اجرای طرح 
دورکاری در کشــور، آن را یک تکلیف دولتی و الزام 
اساسی در کشور دانست که با توجه به شرایط موجود 

ادامه خواهد داشت.
حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: 
تشــکیل دولت الکترونیک از اهداف اصلی دولت به 
شــمار می رود که در زمان دولــت نهم پایه گذاری 
و مورد قبول واقع شــد بنابر این یک تکلیف دولتی 
اســت و از این حیث باید در کشــور انجام شود ولی 
دلایل دیگری داریم که بر اساس آنها باید به سمت 

دورکاری حرکت کنیم.
وی در پاســخ به این پرسش که چه دلایلی موجب 
الزامی شــدن دورکاری در کشور می شود؟ این طور 
بیان کرد: ما ناگزیریم به دلیل کاهش بهره وری که 
هم در حوزه نیروی انســانی و هم استفاده از سرمایه 
های مادی کشور طی ســالهای گذشته با آن درگیر 
بودیم مســأله دورکاری را مورد بازنگری قرار بدهیم؛ 
وقتی بهره وری در کشور پایین است و طبق پژوهشها 
برای کارگران و کارمندان در طول روز این مســاله 
کمتر از یک ساعت محاســبه می شود به معنای از 
بین رفتن سرمایه های کشور به لحاظ مادی و انسانی 

است.
این کارشناس حوزه کار ادامه داد: یکی از علل اساسی 
کــه باید از ابزارهــای نوین و اینترنــت و دورکاری 
استفاده کنیم بحث افزایش بهره وری در کشور است.

متاسفانه در طول ســالهای گذشته نه تنها ابزارهای 
نوین و تکنولوژی های جدید را در جهت ارتقای بهره 
وری به کار نگرفتیم بلکه از سرمایه های انسانی هم 

به صورت سنتی استفاده کردیم.
حاج اســماعیلی تصریح کرد: دومین موضوع، بحث 
اســتفاده از انرژی است.کشــور ما یکی از پرمصرف 
ترین کشــورهای جهان در حوزه انرژی به شمار می 
رود و در مــدت تحریم دیدیم که دچار مشــکلات 
عدیده به لحاظ زیرســاختی برای اســتفاده از انرژی 
در کشــور هســتیم. نمونه اش برق بود که ممکن 
اســت در زمســتان هم برای ما مشکل ایجاد کند و 
همچنین گاز کــه در روزها و ماههای آینده به دلیل 
سرما ایجاد مشکل خواهد کرد.وی ادامه داد: وقتی از 
ابزارهای نوین اســتفاده می کنیم و کمتر در خیابان 
یا در محیط هــای کاری حضور می یابیم باعث می 
شــود صرفه جویی جدی در مصرف انرژی در کشور 
شکل بگیرد.به گفته این کارشــناس، افزایش تردد، 
حمل و نقل ترافیک و حضور در ســازمانها و ادارات 
دولتی که با اســتفاده زیاد از انرژی برق و گاز مواجه 
هســتند ضرورت دورکاری را نشــان می دهد و این 
طرح می تواند میزان مصرف انرژی در کشــور را که 
اکنون به شدت مورد نیاز و اولویت کشور است آن هم 
در شرایطی که به دلیل تحریم ها زیرساختها آسیب 

دیده ساماندهی کند.
وی مشاغل نوین را از دیگر الزامات اجرای دورکاری 
عنوان کرد و گفت: ســومین دلیلی که ما را وادار به 
دورکاری می کند،  مشاغل نوین است.هم اکنون خیلی 
از شغل ها در دنیا به دلیل تکنولوژی های جدیدی که 
آمده از بین رفته است. پلتفرم های اینترنتی علاوه بر 
اینکه انجام کارهای مختلف در حوزه تولید  و خدمات 
را تســهیل و ارزان می کنند باعث شــده شغل های 
جدیدی در کشور ایجاد شود، بنابر این باید شغل های 
سنتی را کنار بگذاریم که برای ما خسارت ایجاد می 
کرد و هزینه داشت و با مشکلات عدیده همراه بود و 

میزان سرمایه گذاری در آنها سنگین بود.
حاج اسماعیلی گفت: این پلتفرم های اینترنتی فضای 
خوبی را برای تســهیل در کارها ایجــاد کرده که با 
استفاده از آنها هم می توانیم شغل جدید ایجاد کنیم و 
هم کارها را با سرعت و کیفیت بالا و به شکل ارزان 

انجام بدهیم.
این کارشناس حوزه کار اضافه کرد: ما باید به سمتی 
برویم که کارها در کشــور هماهنگ انجام شود و از 
ابزارهای دورکاری برای هماهنگی بین ســازمانها و 
ادارات مختلف جهت تســریع در کار مردم و خدماتی 
دهی بهتر اســتفاده کنیم.وقتی ما به سمت دورکاری 
نمی رویم ســازمانها و ارگانهای مختلف به صورت 
سیستمی در ســامانه به هم متصل نمی شوند و این 
هماهنگی و همپوشانی را برای تولید کالا و خدمات 

در کشور ندارند.
وی ادامــه داد: چهارمین دلیلی که دورکاری را برای 
ما اولویت بخش می کند این اســت که کشــور ما 
بیشــتر اشــتغالش بخش خدمات اســت و مشاغل 
خدماتی عمدتا وابســته هســتند به کارهایی که می 
توانــد از طریق دورکاری و در منزل انجام شــود.در 
دوران کرونا ســایتهای فروش آنلاین رونق بسیاری 
پیدا کرد، سفارشها اعم از بلیت هواپیما یا قطار، مواد 
سوپرمارکتی و خرید کالا اینترنتی شد، پس خدمات 
مــی تواند به صورت اینترنتی و دورکاری برای مردم 

دستاوردهای زیادی داشته باشد.
حاج اســماعیلی در پایان کاهش هزینه های کشــور 
را مهمتریــن دلیل دورکاری دانســت و اظهار کرد: 
مهمتریــن دلیلی که به اجرای دورکاری در شــرایط 
موجود نیاز داریم، کمک به هزینه های دولتی است. 
دولت به شدت درگیر کسری بودجه است چون بیش 
از دو سوم بودجه، بودجه جاری است و غیر از حقوق 
و مزایا، مابقی هزینه های کشور است پس هرچه به 
ســمت دورکاری برویم بودجه چابک تر می شود و 
دولت با فراغ بال بهتری کشور را مدیریت کند.ضمن 
آنکه این کار در کاهش تورم و هزینه های اجتماعی 
و همچنین ارائه خدمات رفاهی بیشتری که دولت می 

تواند با سرمایه گذاری انجام بدهد تاثیر دارد. روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در نظر دارد : خدمات مورد نیاز خود را به شرح ذیل و به استناد قانون برگزاری 
مناقصات و آئین نامه معاملات شرکت، از طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای به پیمانکاران واجدین شرایط 

واگذار نماید.
شماره مناقصه 

شرکت 

شماره مناقصه در سامانه 
تدارکات الکترونیکی 

دولت )ستاد(
تاریخ توزیع موضوع مناقصه

دفترچه
مهلت تهیه 

دفترچه

آخرین مهلت 
بارگذاری و 

تحویل پاکات 

بازگشائی 
اسناد ارزیابی 

کیفی
بازگشایی 

پاکات مناقصه
مبلغ تضمین

400140672000094146000006
نیرو رسانی به متقاضیان، بهینه 

سازی و رفع حریم و اصلاح ساختار 
شبکه های توزیع در محدوده امور 

برق منطقه5 ) بسته 6(
1400/08/011400/08/081400/08/191400/08/221400/08/25668.963.102

پیشنهاد دهندگان می توانند اسناد مناقصه به شرح فوق را از طریق سایت www.setadiran.ir دریافت و حداکثر تا 
پایان وقت اداری روز چهار شنبه مورخ 1400/08/19 در سامانه فوق بارگذاری نماید و همچنین اسناد فیزیکی ) پاکت 
الف- ضمانت نامه( خود را به نشانی: اصفهان – خیابان ارتش- روبروی خانه معلم شماره یک- امور برق منطقه 5- 
طبقه دوم - دبیرخانه تحویل نماید. به پیشنهادهایی که بعد از مهلت مقرر بارگذاری گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

http://tender.tavanir.org.ir :سایت اینترنتی پایگاه معاملات توانیر به نشانی 
http://iets.mporg.ir  : سایت اینترنتی پایگاه ملی مناقصات ایران به نشانی 

http://eepdc.ir  : سایت اینترنتی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان به نشانی 
 جهت کسب اطلاعات بازرگانی با شماره تلفن 34122252 واحد مناقصات و خرید- خانم زمانی و جهت آگاهی 
بیشتر در مورد الزامات، اطللاعات، شرح خدمات این مناقصه با شماره تلفن 34122240 اداره مهندسی تماس حاصل 

فرمائید.
 جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : مرکز تماس 41934-021 دفتر ثبت نام: 88969737-021 و 

85193768-021 تماس حاصل فرمائید.
 نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : در اسناد درج شده است.

 مناقصه گران جهت به روز رسانی مدارک و فعالیت های خود، در سامانه برون سپاری شرکت توزیع برق شهرستان 
اصفهان به نشانی https://www.eepdc.ir مراجعه نمایند. ) در صورت هرگونه سوال با شماره تلفن 32241153 

آقای امیرانی تماس حاصل فرمایید(
 شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان تغییر و اصلاح در اسناد مناقصه را تا 72 ساعت قبل از بازگشایی پاکتها برای 

خود محفوظ می دارد.
 شرکت کنندگان در مناقصه می بایست دو روز قبل از آخرین تاریخ تحویل پاکت ها با مراجعه به سایت شرکت و 
یا تماس با واحد مناقصه و مزایده، از آخرین اصلاحات احتمالی اسناد مطلع گردند، در غیراینصورت مسئولیت عدم 

رعایت این بند به عهده مناقصه گران می باشد.
 پیشنهادات رسیده با حضور اعضاء کمیسیون معاملات باز و قرائت خواهد شد.

 حضور پیشنهاد دهندگان )هر شرکت کننده یک نفر با ارائه معرفی نامه( در جلسه بازگشایی پاکات آزاد می باشد.
 به مدارک، پیشنهادات و نامه های فاقد امضا، مخدوش یا بعد از انقضاء مهلت مقرر واصل شود مطلقاً ترتیب اثر داده 

نخواهد شد.
 شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان در رد یا قبول کلیه پیشنهادات مختار می باشد.

 سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان

آگهی مناقصه عمومی یک مر حله ای 
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خبرسیاست

احزاب باید تجلی سلایق 
مختلف مردم یک جامعه 

باشند
یک عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در 
مجلس شورای اســلامی، تاکید کرد: کارکردهای 
ناقص احزاب در کشور و فقدان ابزارهایی که بتواند 
به احزاب اصالت بخشــد سبب شــده که احزاب از 

وزن قابل توجه سیاسی برخوردار نباشند.
احمــد علیرضابیگی در گفت وگو با ایســنا، درباره 
ویژگی جریان های سیاســی و احزاب واقعی در هر 
کشــوری، بیان کرد: طبیعی اســت که احزاب باید 
تجلی سلایق و ذائقه های مختلف مردم در بخش 
های گوناگون باشــند و باید بتوانند گفتمانی ارائه 
کرده و آن را تبدیل به یک سیاست اجرایی کنند و 

به هواداران خود ارائه دهند.
وی در ادامه اظهار کرد: از ســوی دیگر احزاب باید 
بتوانند کارآمد بودن سیاست های خود را تبیین کنند 
و بعد به واسطه پشتیبانی مردمی که بر مبنای شیوه 
های دموکراتیک اخذ رای صورت می گیرد، کرسی 
های قدرت را به دست بیاورند و برنامه خود را برای 
دســت یافتن به اهدافی که به هواداران خود وعده 

داده اند محقق کنند.
نماینده مردم تبریز در مجلس شــورای اســلامی، 
تصریح کرد: در عین حال در این فرآیند احزاب باید 
بتوانند کادر سازی کنند و عناصر و مدیران اجرایی 
و سیاســی خود را ارائه کنند. بدین ترتیب خودشان 
را در دوره هایی که در قدرت نیســتند آماده کنند تا 
بتوانند در زمانی که به قدرت دســت یافتند برنامه 
های خودشــان را اجرایی کننــد. این بدیهی ترین 

کارکردی است که از احزاب انتظار می رود.
علیرضابیگی در پایان با بیان اینکه احزاب در واقع 
تجلی مردم سالاری در کشورها هستند، تاکید کرد: 
متاسفانه بخش قابل توجهی از احزاب در کشور ما 
گذشــته خوبی ندارند و وقتی نام احزاب نزد مردم 
برده می شــود درواقع یک قضاوت در ذهن مردم 
شــکل می گیرد که مبتنی بر تلاش برای به دست 
اوردن قدرت بدون لحاظ کردن خواسته های اصلی 
مردم است. کارکردهای ناقص احزاب در کشور ما و 
فقدان ابزارهایی که بتواند به احزاب اصالت بخشد 
سبب شده که احزاب از وزن قابل توجه سیاسی در 

کشور برخوردار نباشند.

 روابط ایران و عراق 
بی نظیر و عمیق است

مشــاور مقام معظم رهبری در امــور بین الملل 
در دیدار با نخســت وزیر پیشین عراق روابط دو 

کشور را بی نظیر و عمیق توصیف کرد.
بــه گزارش خبرگزاری مهر به نقل از خبرگزاری 
صداوســیما، علی اکبر ولایتی مشاور مقام معظم 
رهبری در امور بین الملل امروز )پنجشــنبه( در 
دیــدار »عــادل عبدالمهدی«، عراق را کشــور 
دوست و برادر خواند و گفت: جمهوری اسلامی 
ایران همیشه در کنار دولت و ملت عراق خواهند 
ماند و مــا روابط عمیق و تاریخــی با یکدیگر 
داریم و در دنیا کمتر دو ملتی پیدا می شــود که 
این مقدار اشــتراکات بی نظیر داشــته باشند و 
راهپیمایــی اربعین نمونه ای از این همکاری ها و 

تعاملات است.
ولایتی افزود: نقش افراد برجسته و با تجربه ای 
مانند شما بسیار ارزشمند است و ان شالله اقدامات 

اساسی به نفع ملت عراق انجام خواهد شد.
مشــاور مقام معظم رهبری در امــور بین الملل 
تأکید کرد: جمهوری اسلامی ایران آمادگی ارائه 
کمــک و همکاری را با دولت و ملت عراق دارد 
و خوشــبختانه در حوزه دانشگاهی هم اقدامات 
مثبتی انجام شده که با قوت ادامه خواهد داشت.

وی بــه انتخابات اخیر در عراق هم اشــاره کرد 
و گفت: انتخابات در عراق نشــان دهنده رشــد 
فکری و فرهنگ عمیق و غنی ملت عراق است 
و ان شــاالله نتیجه آن بتواند مسیر رشد و توسعه 

کشور را بیش از پیش فراهم کند.
عادل عبدالمهــدی نیز ضمن ابراز خرســندی 
از این ملاقات افتتاح شــعبه دانشــگاه آزاد در 
عراق را به ولایتی تبریــک گفت و تأکید کرد: 
این همکاری ها بیــش از پیش در تمام زمینه ها 

گسترش خواهد یافت.
وی ســپس به تشــریح اوضاع سیاسی و روند 
انتخابات در عراق پرداخت و افزود: دشواری هایی 
وجــود دارد، ولی با قــدرت و اراده مردم عراق 

ان شاالله بر مشکلات پیروز خواهیم شد.
عبدالمهدی در بخش دیگری از سخنان خود به 
تشــریح نقش پر رنگ و حضور مؤثر شهید والا 
مقام حاج قاسم ســلیمانی و ابومهدی المهندس 
در مبــارزه بــا داعش در آن کشــور پرداخت و 

جانفشانی های آنان را ارج نهاد.
وی در ادامه بــا تأکید بر اینکه قدرت آمریکا در 
منطقه روز به روز در حال کاهش اســت، گفت: 
جمهــوری اســلامی ایران روز بــه روز قوی تر 
می شــود و آمریکا و غربی ها ضعیف تر از گذشته 
هســتند و آمریکا باید از عراق خارج شود و این 

خواسته همه ملت عراق است.
نخست وزیر پیشین عراق همچنین به راهپیمایی 
اربعین اشــاره کرد و آن را نشــانه همبستگی و 

اتحاد دو ملت عراق و ایران دانست.
عــادل عبدالمهــدی تأکید کرد: مــا ملت قوی 
هســتیم و نبایــد اجــازه دهیم کــه غربی ها و 
آمریکایی هــا بــرای ما تصمیــم بگیرند و هیچ 
قدرتــی در دنیا نمی تواند بر روابط ایران و عراق 
تأثیرگذار باشد و این رابطه برادری ادامه خواهد 
داشت.نخســت وزیر پیشــین عراق در پایان از 
تشکر  ایران  اســلامی  جمهوری  همکاری های 
کرد و خطاب به ولایتی، گفــت: جنابعالی یک 
شــخصیت بسیار برجسته هســتید و ما به شما 

افتخار می کنیم.

خبر

 پنهان کاری اموال مسئولان 
ضرر بیشتری از آشکار شدن 

آن دارد
یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: پنهان کاری اموال 
مسئولان حتی اگر با توجیه دفاع از حقوق شخصی باشد 

ضرر بیشتری از آشکار شدن آن دارد.
غلامرضــا ظریفیــان در گفت و گو با ایســنا، با بیان 
این کضه من نمی دانم مبنــای محرمانه کردن اموال 
مســئولان چیست اظهار کرد: شــاید توجیه این باشد 
که این اموال جزو زندگی خصوصی مســئولان است 
و دســتگاه های نظارتی در آن نظارت دارند. اما با این 
حال کسی که مسئولیت می پذیرد باید لوازم آن را هم 
بپذیرد و قبول کند که زندگی او با یک فرد عادی تفاوت 

خواهد کرد.
وی ادامه داد: یکی از لوازم مسئولیت این است که فرد در 
معرض دید و قضاوت افراد قرار می گیرد و جامعه نسبت 
به او حساس می شود. در همه دنیا هم این گونه است  
که اگر کشــف شود کسی که اکنون مسئول است ، ده 
سال قبل مالیات نداده است، چه ماجراهایی رخ می دهد. 
جامعه ما هم از مسئولیت های بدون نظارت آسیب دیده 
است زیرا بخشی از مسئولیت ها با رانت و سوء استفاده 
به دست آمده است . من معتقدم ضرر پنهان کاری اموال 
مسئولان حتی اگر با توجیه دفاع از حقوق شخصی باشد 

ضرر بیشتری از آشکار شدن آنها دارد.
ظریفیان خاطر نشان کرد: جامعه نسبت به مسئولان بی 
اعتماد شده اند و اگر مسئولی ثروتش را از راه درست به 
دست آورده باشد هم به او بدبین هستند بنابراین اعتماد 

سازی در این زمینه یک نیاز ضروری است.
وی ادامه داد: تجربه جهانی حکایت از این دارد که فرد یا 
نباید مسئولیت بپذیرد یا اگر پذیرفت باید لوازم آن یعنی 
مورد نقد واقع شدن را هم بپذیرد تا وارد راستای شفافیت 
شود. چنین فردی نمی تواند هر رفتاری داشته باشد و یا 
هر حرفی بزند و حتی برخی اقدامات را انجام ندهد. الان 
در کشور ما برای مسئولیت گرفتن صف می کشد و لابی 
می کنند. ولی آنها باید بدانند که مسئولیت سیاسی با خود 

لوازمش را هم به دنبال می آورد.

ابراز نگرانی امیرعبداللهیان از 
گسترش حملات تروریستی در 

افغانستان
وزیر امور خارجه کشورمان نسبت به گسترش حملات 

تروریستی در افغانستان ابراز نگرانی کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، حسین امیرعبداللهیان وزیر 
امــور خارجه امروز در تماس تلفنــی با »مولود چاوش 
اوغلو« وزیر امور خارجه ترکیه، درباره آخرین تحولات 
روابط دوجانبه و موضوعات مــورد علاقه منطقه ای و 
بین المللی از جمله تحولات افغانستان، برگزاری نشست 
سران فرمت آستانه، برگزاری هفتمین نشست راهبردی 
دو کشور و سفر مقامات عالی دو کشور تبادل نظر کردند.

وزیر امور خارجه کشــورمان با ابراز نگرانی از گسترش 
حملات تروریستی به نمازگزاران در افغانستان و انتظار 
از کشــورهای اســلامی در ایفای نقــش مؤثر در این 
خصوص، به برگزاری نشست هفته آینده وزرای خارجه 
کشورهای همسایه افغانستان در تهران اشاره کرد و آن را 
فرصتی برای تبادل نظر کشورهای همسایه افغانستان در 
راستای تسهیل شرایط برای افغانستانی با ثبات و عاری 
از تروریســم و خشونت در راســتای تحقق اراده مردم 

افغانستان دانست.
»مولــود چاوش اوغلو« نیز در این ارتباط با ابراز نگرانی 
از افزایش حوادث تروریســتی در افغانستان بر ضرورت 
اقدام عملی برای جلوگیری از اعمال تروریستی، تشکیل 
حکومت فراگیر در افغانســتان و تجمیع اقدامات برای 
تقویت رونــد مبارزه با گروه های تروریســتی از جمله 
داعش و به ویژه کمک کشورهای همسایه برای مبارزه 

با تروریسم در منطقه تأکید کرد.
امیرعبداللهیــان در این تماس بر سیاســت جمهوری 
اســلامی ایران مبتنی بر استقلال، حاکمیت و تمامیت 
ارضی همســایگان و عدم اجازه به شیطنت بدخواهان 

برای ایجاد مشکل در روابط همسایگی تأکید کرد.
دو طرف ضمن اشاره به اهمیت نشست سران اکو برای 
همکاری بیشتر منطقه ای، بر تداوم مشورت و رایزنی و 
سفر مقامات دو کشور در خصوص مسائل مورد اهتمام 

مشترک تأکید کردند.

نیروی هوایی ارتش روز به 
روز مقتدرتر و قوی تر است

فرمانده کل ارتش تأکید کرد: نیروی هوایی ارتش مثل 
همه نیروهای مســلح روز به روز مقتدرتر، پای کارتر و 
قوی تر اســت و دهمین رزمایش اقتدار هوایی فدائیان 

حریم ولایت به روز شده عملیات ۱۴۰ فروندی است.
به گزارش ارتش، امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی 
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران در حاشیه 
مرحله اصلی و فاز عملیاتی دهمین رزمایش اقتدار هوایی 
فداییان حریم ولایت نیــروی هوایی ارتش و در جمع 
خبرنگاران گفت: نیروهای مسلح در هر کشوری از جمله 
کشور ما بایستی برای به روز نگه داشتن خود و اجرای 

آموزش ها که فرا گرفته اند رزمایش برگزار کنند.
وی به کارگیری تاکتیک های فراگرفته شــده در میدان 
نبرد را یکی دیگر از دلایل برگزاری رزمایش دانست و 
افزود: نیروهای مسلح برای اینکه بتوانند در برابر تغییراتی 
که در تهدیدات ایجاد می شــود عملکرد خوبی داشته و 
بازدارندگی ایجاد کنند، بایــد با برگزاری رزمایش های 

متنوع آمادگی لازم را کسب کنند.
فرمانــده کل ارتش اضافه کرد: از ســوی دیگر برای 
آشنایی نیروهای نظامی با تجهیزات و مهمات جدیدی 
که به ســازمان رزم خود اضافه شده و آشنایی با نحوه 
کاربرد سیستم های فرماندهی، لازم است که هر از گاهی 

این رزمایش ها برگزار شود.

رئیس جمهور گفت: ســتاد احیای دریاچه 
ارومیه به زودی با شکل جدید فعال خواهد 
شد تا با کمک نمایندگان، مدیران استان و 
دغدغه مندان کار را دنبال و اقدامات لازم 

را انجام دهد.
اطلاع رســانی  پایــگاه  گــزارش  بــه 
حجت الاســلام  ریاســت جمهوری، 
سیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور صبح 
امروز )پنجشنبه( با نمایندگان استان های 
آذربایجان شرقی و غربی در مجلس دیدار 

کرد.
در این دیدار که اســتانداران جدید این دو 
اســتان هم حضور داشتند ابتدا نمایندگان 
استان های آذربایجان شــرقی و غربی در 
مجلس شورای اســلامی در سخنانی به 
بیان مسائل و مشکلات حوزه های انتخابیه 
خود پرداختند و خواستار کمک و حمایت 

دولت برای حل این مشکلات شدند.
تلاش مضاعف برای حل مشــکل آب به 
عنوان اصلی ترین دغدغه مردم، توجه ویژه 
به توسعه متوازن استان ها، تکمیل طرح ها 
و پروژه های زیرساختی نیمه تمام در استان 
به ویژه پروژه های راهسازی و مواصلاتی 
که بعضاً تا ۹۰ درصد پیشرفت داشته است، 
حل اساســی مشــکل دریاچه ارومیه که 
محیط زیست استان های آذربایجان شرقی 
و غربی و اســتان های همجوار را تهدید 
می کنــد، حمایت از کشــاورزان و خرید 
تضمینی محصــولات از ســوی دولت، 
توجه به بخش صنعت و معدن اســتان و 
تقویت و حمایت از بازارچه های مرزی به 
عنوان مرکز مبادلات تجاری و اقتصادی با 
کشورهای همسایه از مهمترین موضوعات 
مطرح شده از سوی نمایندگان مجلس در 

جلسه با رئیس جمهور بود.

پس از ســخنان نمایندگان رئیس جمهور 
در ســخنانی تکمیل طرح ها و پروژه های 
زیربنایی نیمه تمام در نقاط مختلف کشور 
را اولویت اول دولت در استان ها دانست و 
گفت: در سفرهای استانی به دنبال کلنگ 
زدن بــرای طرح هــا و پروژه های جدید 
نیستیم و همه تلاش ما تکمیل پروژه های 
نیمه تمام در حوزه های مختلف است تا به 
اشتغال جوانان و توسعه کشور کمک کند.

رئیس جمهور با اشــاره به موضوع راه های 
مواصلاتی و کریدور ریلی به عنوان یکی 
از موضوعات و مشکلات مهم اشاره شده 
از سوی نمایندگان دو استان، گفت: تکمیل 
پروژه هــای مواصلاتی و راه آهن اســتان 
می تواند نقش بســیار مهمی در تقویت و 
توســعه تجارت و اقتصاد این منطقه ایفا 

کند.
رئیســی در پاســخ به دغدغه نمایندگان 

دریاچه  دربــاره وضعیت  آذربایجان غربی 
ارومیه و آثار و تبعات زیست محیطی ناشی 
از خشکسالی و کمبود آب در منطقه، گفت: 
ســتاد احیای دریاچه ارومیــه به زودی با 
شــکل جدید فعال خواهد شد تا با کمک 
نمایندگان، مدیران استان و دغدغه مندان 

کار را دنبال و اقدامات لازم را انجام دهد.
وی در پاســخ بــه طرح موضــوع خرید 
محصولات کشاورزان از سوی نمایندگان، 
گفت: خرید تضمینی محصولات کشاورزی 
در استان های مختلف از جمله سیب و انگور 
در ارومیه و خرما در استان های جنوبی از 
برنامه های دولت است و اعتقاد داریم باغدار 
و کشــاورز نباید دغدغه و نگرانی از بابت 

فروش محصول خود را داشته باشد.
رئیس جمهور درباره اظهارات مطرح شده 
از سوی نمایندگان شهرستان های مرزی 
اســتان های آذربایجان غربی و شرقی، بر 

ارتباط با همسایگان و تقویت همکاری های 
اقتصــادی و تجــاری در مرزها از طریق 
بازارچه هــای مرزی تأکید کرد و گفت: در 
دولت برای ارتباط با ۱۵ کشــور همسایه 
هیچ مشکلی نداریم و روابط با همسایگان 

در اولویت ما قرار دارد.
رئیسی با بیان اینکه کشــورهای بیگانه 
خیرخواه منطقه و کشــورهای همســایه 
نیستند، گفت: بیگانگان در منطقه به دنبال 
منافع توسعه طلبانه خود هستند و ما اجازه 
نخواهیم داد صهیونیســت ها ارتباط ما با 

همسایگان را دچار اختلال کنند.
وی افــزود: حســن همجــواری، ارتباط 
اقتصــادی و تجــاری و فعــال شــدن 
بازارچه هــای مــرزی جــزو برنامه ها و 
سیاســت های جمهوری اسلامی است و 
تجارت کالایی با همسایگان می تواند به 
توسعه اقتصاد و ارتباط بیشتر با کشورهای 

منطقه کمک کند.
رئیســی همچنین با تأکید بر اینکه برای 
کســانی که به صــورت قانونمند تجارت 
می کنند راه باید باز باشــد، اســتانداران 
اســتان های مرزی را مکلف کرد راهکار 
مناسبی برای انتقال و مبادله کالا در مرزها 
از مســیر قانونی با اشــراف دستگاه های 

اجرایی، تدوین و اجرایی کنند.
رئیس جمهور با اشاره به انتخاب استانداران 
و  آذربایجان شــرقی  اســتان های  جدید 
غربــی گفت: اســتانداران تــازه نفس با 
روحیــه انقلابی در دو اســتان کار خود را 
آغاز کرده انــد و اطمینان دارم با همکاری 
و همدلی مدیران و مردم اســتان در کنار 
نمایندگان، مشکلات رفع می شود و مردم 
احساس خواهند کرد که شرایط جدیدی در 

کشور ایجاد شده است.
در این جلســه محمدصــادق معتمدیان 
اســتاندار آذربایجان غربــی در ســخنان 
کوتاهی با بیان ظرفیت های بالای استان 
بر تلاش برای توســعه اســتان با کمک 
مدیران و نماینــدگان تأکید کرد و گفت: 
اتمام پروژه های نیمه تمام استان به ویژه در 
حوزه تأمین آب و احیای دریاچه ارومیه و 
همچنین تکمیل راه های مواصلاتی را در 

اولویت قرار خواهیم داد.
زین العابدین رضوی خرم اســتاندار استان 
آذربایجان شــرقی نیــز بــا قدردانــی از 
رئیس جمهور به خاطر برگزاری نشست با 
مجمع نمایندگان، گفت: همه تلاش خود 
را برای اتمام پروژه های نیمه تمام استان به 
کار خواهیم بســت و قول می دهم طی ۲ 
سال، ۷۰ درصد پروژه های ناتمام که بالای 
۸۰ درصد پیشرفت داشــته اند را تکمیل 

کنیم.

امــام جمعه موقت تهــران با بیان اینکه دشــمنان 
برای »استحاله هویت امت اسلامی« هر روز برنامه 
تازه ای دارند گفت: به همین دلیل وحدت مسلمانان 

راهبردی مهم است.
به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام محمدجواد 
حاج علی اکبری در خطبه هــای این هفته نماز جمعه 
تهران که در دانشگاه تهران و بعد از بیست ماه وقفه 
به علت شــیوع کرونا برگزار شد، اظهار کرد: مسئله 
وحدت در بین امت اســلامی یک مســئله سطحی 
نیســت، یک روش نیســت، بلکه یک راهبرد است. 
مهمترین مســئله در بین امت اسلامی اتحاد صفوف 
جان ها، دل ها و اندیشــه های آن ها است، که از آن 
تعبیر به اخوت می شــود. این رابطه را خداوند متعال 
بیــن مؤمنان ایجاد کرده و از آنها می خواهد که این 

رابطه را حفظ و صیانت کنند.
امام جمعه موقــت تهران ادامه داد: بــا بردباری و 
محبت، مشــکلات امت اســلامی باید بین آنها به 
صورت داخلی حل و فصل شــود. اختلاف سلیقه ها 
و دیدگاه هــای مختلف در ســاحت پیامبر اعظم در 
محیــط عمومــی حل و فصــل می شــود، که این 
درخواســت صریح خداوند است که در اخلاق نبوی 
وجود دارد. وحدت درونی در سیره نبوی مورد تاکید 
قرار گرفته است و مردم پشــتوانه و حامی یکدیگر 

هستند.

دشــمنان بــرای »اســتحاله هویت امت 
اسلامی« هر روز برنامه تازه ای دارند

وی با تاکید بر اینکه دشمنان برای »استحاله هویت 
امت اســلامی« هر روز برنامه تــازه ای دارند گفت: 
برنامه دشمنان برای اســتحاله هویت امت اسلامی 
نشــان می دهد، تاکید پیامبر و قرآن بر اتحاد به چه 
دلیل اســت، مسئله وحدت و اتصال ایمانی و اخوتی 
امّت، مسئله ای اساسی اســت، پشتوانه این وحدت 
تقوا اســت این خیر بزرگ، کلید حل همه مشکلات 
امت است، پشتوانه درونی می خواهد که این پشتوانه 

تقوا است.
حجت الاســلام حاج علی اکبری  تاکیــد کرد: قوم 
گرایــی و اصرار بر ســلیقه ها امــت را به جان هم 
می اندازد، جریان نفاق بــه دنبال فتنه برای به جان 
هم انداختن امت اسلام است. شناسایی جریان نفاق 

و جلوگیری از ورود نفاق نیاز به بصیرت دارد.

جمهوری اسلامی پرچم وحدت را در جامعه 
اسلامی برافراشته است

حاج علی اکبــری  تصریح کرد: جمهوری اســلامی 
ایران بر اساس طبع محمدی خودش از آغاز تأسیس 
تاکنون مساله وحدت را در دستور کار خود قرار داده 
و با راهنمایی امام راحــل و امام حاضر مقام معظم 
رهبری این خط را دنبال کرده و پرچم وحدت را در 

جامعه اسلامی برافراشته است.
خطیب موقت نماز جمعه تهران، نماز جمعه را مرکز 
اصلی اتصــال صفوف توحیدی مؤمــن به همدیگر 
دانســت و گفت: با نماز جمعه بــرادری و اخوت در 

جامعه اسلامی تقویت و گسترش می یابد.
وی با اشاره به خســارات کرونا در ماه های گذشته 
گفــت: یکــی از بزرگترین خســارات کرونا محدود 
کردن مراســم معنوی و نداشتن نماز جمعه در شهر 
تهــران بود. البته نهادهای دینی در این مدت خوش 

درخشیدند و هماهنگ با ســتاد ملی مقابله با کرونا 
اقدامات بسیار خوبی داشتند.

حجت الاســلام حاج علی اکبری  در خطبه دوم نماز 
جمعه این هفته با اشــاره به حوادث رخ داده در ۲۰ 
ماه گذشته گفت: در این مدت حوادث تلخ و شیرین 
بسیاری در جهان داشــتیم. البته اولین آن، پیروزی 
ملــت بزرگ ایران در برابر فتنه ها و توطئه ها بود از 
یک سو کرونا و آسیب هایی که به زندگی مردم وارد 
شــد و تعدادی از مردم ما متأسفانه از دست رفتند و 
از سوی دیگر ظلم مضاعف و جنایت آمریکایی ها در 

شرایط کرونا را شاهد بودیم.
خطیــب موقت نماز جمعــه تهران ادامــه داد: کم 
تدبیری های مســئولان نیز مشکلاتی را برای مردم 
به وجود آورد و اینها در شــرایطی بود که ما با یک 
جنگ رســانه ای علیه ملت ایران رو به رو بودیم اما 
ملت بی نظیر ایران در برابر دشــمن ایســتادند و از 
این جنگ تمام عیار ســربلند و پیــروز بیرون آمدند 
و توانســتند زیباترین صحنه ها را در میدان خدمت 
و کمک مومنانه بیافرینند.وی با اشــاره به اقدامات 
صورت گرفته توســط مردم و ســایر دستگاه ها در 
مقابله با شــیوع کرونا گفت: مردم و نیروهای مسلح 
و گروه های جهــادی با حضــور در میدان خدمت، 
خدمات بســیاری را به مردم ارائــه دادند و در این 
مدت به خوبی درخشیدند.حاج علی اکبری  با اشاره به 
خدمات کادر درمان در مقابله با شیوع ویروس کرونا 
تصریح کرد: ۲۰ ماه اســت کادر درمان در صف اول 
مبارزه با شــیوع کرونا حضور دارند و در این مســیر 
مجاهدت های فراوانی کردند و شــهدایی را نیز اعطا 
کردند که جا دارد به همه آنها خدا قوت بگوییم و در 

برابر شهدای سلامت سر تعظیم فرود آوریم.

آخرین  را  افغانستان  آمریکا در  شکســت 
حلقه زنجیره شکست های آمریکا در منطقه 

و جهان دانست
خطیب موقت نماز جمعه تهران با اشــاره به حوادث 
رخ داده در ۲۰ ماه گذشــته در سطح منطقه و جهان 
گفت: در ایــن ماه ها مجموعــه ای از حوادث را در 
سطح منطقه و جهان شاهد بودیم که همه آنها نشان 
دهنده شکســت آمریکاست. آمریکایی ها در داخل با 
آن افتضاحاتی که در انتخابات ریاست جمهوری شان 
رخ داد شکســت خوردند و بعــد از انتخابات نیز این 
شکست ادامه پیدا کرد. در سطح منطقه و جهان نیز 
شکســت های آمریکا سرعت بیشتری به خود گرفت 

و ما هر روز شاهد شکست آنها هستیم.
وی ادامــه داد: روند افــول آمریکا با ترور شــهید 
سلیمانی شــروع شــد و با عملیات نیروهای مسلح 
ایران در در هم کوبیدن عین الاسد و تصویب خروج 
نیروهای آمریکایی از عراق در مجلس این کشــور 
ادامه پیدا کــرد. آمریکایی ها در توطئه های خود در 
لبنان و ســوریه شکســت خوردند و این روند ادامه 

دارد.
حاج علی اکبری  با اشاره به تحولات رخ داده در رژیم 
صهیونیستی گفت: رژیم صهیونیستی نیز در نبرد ۱۲ 
روزه سیف القدس شکســت خورد و مقاومت مردم 
یمن نیــز با عزت و اقتدار ادامه دارد و ان شــاءالله 

در آینده ای نزدیک پیروزی آنها رقم خواهد خورد.
خطیب موقت نمــاز جمعه تهران شکســت آمریکا 
در افغانســتان را آخرین حلقه زنجیره شکست های 
آمریکا در منطقه و جهان دانســت و گفت: شــاهد 
بودیم آمریکا بعد از ۲۰ ســال چگونه از افغانســتان 
فــرار کــرد. البته توطئه هــای اســتکبار جهانی به 
ســرکردگی آمریکا ادامــه دارد و این توطئه ها را در 
شــمال غرب ایران و حوادث اخیر در لبنان و انفجار 
در دو نماز جمعه شــهرهای افغانســتان مشــاهده 
کردیم که جا دارد با ملت افغانستان همدردی کنیم 
و از مســئولان این کشــور بخواهیم که حافظ جان 
مسلمانان باشند و عاملان این جنایت ها را به سزای 

اعمال شأن برسانند.
وی تصریح کرد: همه اتفاقاتی که در حال رخ دادن 
است نشــانه اســتیصال ابر جنایتکار زمان ما یعنی 
آمریکاست، آمریکایی ها بعد از ۲۰ سال و هزینه های 
هنگفتــی که برای ایجــاد خاورمیانه جدید کردند و 
بــا ثبت بیــش از ۸ هزار تریلیــون دلار هزینه باید 
از منطقــه بروند و به آنهــا می گوئیم اگر ۸۰۰ هزار 
تریلیون دلار هزینه کنید راهی ندارید و باید منطقه 

ما را ترک کنید.
خطیــب موقت نمــاز جمعه تهــران با اشــاره به 
اتفاقات رخ داده در ۲۰ ماه گذشــته در کشــورمان 
اظهار داشــت: در داخل کشــور نیز در ماه هایی که 
گذشــت تحولات بزرگی داشــتیم. از سویی شاهد 
اقتدار نیروهای مســلح در دفاع از کشور و شکست 
رزمایش های مختلف  برگزاری  و  آمریکا  توطئه های 
بودیم که آنها توانســتند در برابر توطئه های آمریکا 
خوش بدرخشند همچنین شــاهد شکل گیری یک 

مجلس انقلابی با یک رئیس جهادی هستیم.
حجت الاسلام حاج علی اکبری  ادامه داد: قوه قضائیه 

هم بعد از طی دو ســال تحول با ریاست جدید روند 
تحولی خود را ادامه می دهد و خوشــبختانه شــاهد 

اتفاقات خوبی در این قوه هستیم.
وی با اشــاره بــه انتخابات ریاســت جمهوری در 
کشورمان گفت: تشــکیل دولت خدمتگزار نیز اقدام 
بســیار خوبی بود که در ماه های گذشته اتفاق افتاده 
و در دو ماه گذشــته دولــت خدمتگزار موفقیت های 
خوبــی را در حوزه های مختلف مانند کنترل کرونا با 
گسترش واکسیناســیون و همچنین حضور در جمع 

مردم و جمعه های خدمت داشته است.

و  قضائیه  قوه  دولت،  فسادستیزی  رویکرد 
مجلس، امیدآفرین است

خطیب موقت نماز جمعه تهران با اشــاره به حضور 
ســران قوا در بین مردم گفت: جریان حضور مردمی 
رؤســای قوا بسیار پســندیده و موافق سیره نبوی و 
مــورد تاکید مقــام معظم رهبری اســت. این رفتار 

روحیه آفرین و دلگرم کننده برای مردم ماست.
حجت الاســلام حاج علی اکبری وجــود فاصله با 
مردم با هر بهانه ای را خواســت شــیاطین دانست و 
گفت: مردم باید مســئولین را از خود بدانند و حضور 
مســئولان در بین مردم و شــنیدن مشکلات آنها 

بسیار پسندیده است.
وی گفــت: فضای اداری ما نیــاز به یک تحول در 
کارآمدســازی و مهربان ســازی دارد. عزت مراجعه 

کنندگان باید در ادارات ما حفظ شود.

وحدت قوا شــاخ غول، تــورم و گرانی را 
می شکند

خطیب موقت نماز جمعه تهران رویکرد فسادستیزی 
کــه در دولت، قوه قضائیــه و مجلس به وجود آمده 
است را بسیار امیدآفرین دانست و گفت: این رویکرد 
انقلاب  اهــداف  نویدبخــش تحقق  فسادســتیزی 
اسلامی است و امیدواریم این عیب و مشکلاتی که 
با بروز فساد در گوشه و کنار کشور ما به وجود آمده 
اســت از بین برود.حجت الاسلام حاج علی اکبری 
نقش مجلس را در فسادســتیزی بسیار مهم دانست 
و گفت: زنجیره فساد با اصلاح قانون توسط مجلس 
باید از بین برود و فرآیندها باید اصلاح شــود و قوه 
قضائیه هم باید با رعایت کلیه موازین با مفســدان 
مبارزه کند و کمر مفســدین را بشکند و دستشان را 
قطع کند و منابع ملی نیز از حلقوم مفســدین بیرون 
کشیده شود.وی با اشاره به اهمیت وحدت قوا گفت: 
وحدت قــوا کار را پیش خواهد برد و در شکســت 
شــاخ غول بی شاخ و دم گرانی که مردم ما را دچار 
مشــکلات فراوانی کرده است مؤثر خواهد بود. البته 
مردم ما صبور هســتند و شــرایط را به خوبی درک 

می کنند.

خطیبان جمعه 60 هزار مشــکل کشور را 
استخراج و به رئیس جمهور ارائه دادند

خطیب موقت نماز جمعه تهران در پایان با اشاره به 
اقدامات نهاد نماز جمعه در ۲۰ ماه گذشــته گفت: با 
همکاری ائمه جماعــت و خطیبان نماز جمعه بیش 
از ۶۰ هزار مساله کشــور را استخراج کرده ایم و در 
اختیــار رئیس جمهور محترم قــرار داده ایم. البته با 
اســتقبال ایشان نیز رو به رو شــد. ما این مسائل را 

دنبال خواهیم کرد تا به نتیجه مطلوب برسیم.

رئیس جمهور:

ستاد احیای دریاچه ارومیه به زودی با شکل جدید فعال می شود
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

حاجعلیاکبریدرنمازجمعهتهران:

برنامهدشمناناستحالههویتامتاسلامیاست



تسریع در جذب نیروهای 
جدید ضروری است

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی به روسای 
دانشــگاه های علوم پزشکی کشــور دستور داد که 
حداکثر تا ۱۰ آبان ماه ســال جاری تمامی پذیرفته 
شدگان آزمون اســتخدامی وزارت بهداشت باید در 

مراکز پذیرفته شده فعالیت خود را آغاز کنند.
به گزارش ایســنا و بنابر اعلام وبدا، دکتر بهرام عین 
اللهی تاکید کرد: با توجه به نیاز فوری بیمارستان  ها، 
مراکز بهداشــتی و درمانی و پایگاه های اورژانس به 
نیروی انســانی و کمک به کادر درمان و جلوگیری 
از فرسایش نیروها با ورود نیروهای تازه نفس و نظر 
به تاکید اعضای کمیسیون بهداشت مجلس شورای 
اسلامی مبنی بر تسریع در شروع به کارگیری کلیه 
پذیرفته شــدگان آزمون استخدامی ۲۴ بهمن سال 
گذشته، حداکثر تا تاریخ ۱۰ آبان سال جاری تمامی 
پذیرفته  شــدگان آزمون فوق شــروع به کار کنند و 
گزارش اقدامات انجام شده به معاونت توسعه مدیریت 

و منابع این وزارتخانه ارسال شود.
بر اساس این گزارش، هیات مرکزی گزینش وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی نیز مجوز به 
کارگیری ۸۹ روزه ایــن افراد را تا زمان طی مراحل 
قانونی گزینش در قالب بخشنامه ای به دانشگاه های 

علوم پزشکی کشور اعلام کرد.

16۵ فوتی جدید کرونا در 
کشور

بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، در شبانه 
روز گذشته ۱۱ هزار و ۶۴ بیمار جدید کووید ۱۹ در 
کشور شناسایی شــدند و متاسفانه ۱۶۵ تن نیز به 
دلیل ابتلا به این بیماری جان خود را از دست دادند.

به گزارش ایسنا، بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از دیروز تا امروز)۳۰ 
مهرمــاه ۱۴۰۰( و بــر اســاس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، ۱۱ هزار و ۶۴ بیمــار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشــور شناسایی شدند که ۱۴۷۷ نفر 

از آنان بستری شدند.
مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۵ میلیون و 

۸۴۴ هزار و ۵۸۹ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ســاعت گذشته، ۱۶۵ بیمار 
کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 
باختگان این بیماری به ۱۲۴ هزار و ۹۲۸ نفر رسید.

خوشــبختانه تا کنــون ۵ میلیــون و ۳۸۸ هزار و 
۴۹۶ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
۴۴۲۲ نفــر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش 
های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت 

قرار دارند.
تا کنون ۳۴ میلیــون و ۵۵۱ هزار و ۲۰۶ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۹ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۱۰۶ 
شهر در وضعیت نارنجی، ۲۲۸ شهر در وضعیت زرد 

و ۱۰۵ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

دانش آموزان مدارس بالای 
 600 نفر احتمالا 2 روز
 در هفته مدرسه بروند

ســخنگوی وزارت آموزش و پــرورش در امر 
بازگشــایی مدارس بــا بیان اینکــه پیش بینی 
می کنیــم در نیمــه دوم آبان همــه مدارس 
امکان فعالیت حضوری داشــته باشــند گفت: 
اما شــرایط کرونا حاکم و اصل اساســی حفظ 
ســلامت و رعایت فاصله گذاری اجتماعی است 

و نمی توانیم از آن تخطی کنیم.
علیرضا کمرئی در گفت وگو با ایســنا، در پاسخ 
بــه اینکــه پیش بینی شــما از میــزان حضور 
دانش آمــوزان در مدارس در آبــان ماه چگونه 
است؟ گفت: پیش بینی ما این است که در نیمه 
دوم آبــان همه مدارس امکان فعالیت حضوری 
داشته باشند؛ اما شرایط کرونا حاکم است، اصل 
اساسی حفظ ســلامت و رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی است و نمی توانیم از آن تخطی کنیم. 
وی افزود: کرونا شــرایطش را بــه ما تحمیل 
می کند و اگر کلاس درس متراکم داشته باشیم 
ناچاریــم دانش آمــوزان را گروه بندی کنیم که 
در مــدارس پرجمعیت بــالای ۶۰۰ دانش آموز 
بــا کلاس های متراکم، وضعیــت متفاوت تری 
را رقــم می زند و ممکن اســت حتی به دو روز 
در هفته آموزش حضوری بسنده کنیم و مابقی 
آموزش ها از طریق روش های دیگر ارائه شود.

در  پــرورش  و  آمــوزش  وزارت  ســخنگوی 
امر بازگشــایی مدارس همچنین با اشــاره به 
مدارس مشمول بازگشــایی در نیمه اول آبان 
مــاه گفت: مدارســی کــه بایــد در نیمه اول 
بازگشایی شوند خودارزیابی انجام داده و مجوز 
بازگشــایی از ســوی مناطق دریافت کرده اند. 
مناطق مشــخص کرده اند که کدام مدارسشان 
مشمول بازگشایی در نیمه اول و کدام مشمول 
بازگشــایی از  نیمه دوم آبان ماه متناســب با 

الگو هستند.
کمرئی افزود: اگر هم تعدادی باقی مانده باشند 
با توجه به فرصتی که برای مدارس مشــمول 
بازگشایی در نیمه دوم آبان ماه وجود دارد این 
امــکان را فراهم و مجوز را صــادر می کنند. 
مدارس موظف هســتند پس از بازگشایی، الگو 
و مشخصات روش های ارائه خدمت خود را در 
۲۸ شاخص اعم از ساعات فعالیت، تعداد دانش 
آموزان، زنــگ های تفریح و غیره را ثبت کنند 

که قابلیت پیگیری، رصد و نظارت دارد.

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه دســتگاه 
قضا با اجرای طرح تقدیر از نقدهای برتر 
درباره قوه قضاییه قصد انجام کار تبلیغاتی 
ندارد، گفت: ما با انجام این کار می خواهیم 

به نظام قضایی کشور کمک کنیم.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، دهمین 
جلسه ســتاد راهبری اجرای سند تحول 
قضاییه با حضور حجت الاسلام والمسلمین 

محسنی اژه ای برگزار شد.
بررســی »نحوه اجرای راهــکار تقدیر از 
نقدهای برتر درباره قوه قضاییه مبتنی بر 
نظرسنجی های مستقیم از صاحب نظران، 
فعالان اجتماعی و رسانه ای، مراکز علمی 
و نهادهای مردمی« نخستین دستور جلسه 

امروز بود.
محســنی اژه ای در این نشست مشارکت 
مردم در مســائل گوناگــون حکومتی را 
ضروری و مؤثر دانســت و بــر این نکته 
تاکید کرد که دســتگاه قضا به هر میزان 
که می تواند بایــد از ظرفیت های مردمی 

استفاده کند.
وی خاطرنشــان کــرد: حل بســیاری از 
مشکلات بدون کمک مردم و استفاده از 
ظرفیت های مردمی غیرممکن یا سخت و 

پرهزینه خواهد بود.
رئیس دســتگاه قضــا با اشــاره »فواید 
دموکراســی« اظهار داشت: یکی از فواید 
دموکراسی این است که وقتی گزینه ای با 
مشارکت و نظر اکثریت مردم انتخاب شد، 
معمولًا به صواب نزدیک تر و خطای آن 

کمتر خواهد بود.
اژه ای با بیان اینکه دستگاه قضا با اجرای 
طرح تقدیــر از نقدهای برتــر درباره قوه 
قضاییــه قصد انجــام کار تبلیغاتی ندارد، 
گفت: ما با انجــام این کار می خواهیم به 
صورت واقعی به نظام قضایی کشور کمک 

و روند راهگشایی برای امور ایجاد کنیم.
رئیس دستگاه قضا همچنین بر این نکته 
تاکید کرد که در کنار نقد، باید پیشــنهاد 
و راهکار هم وجود داشــته باشــد تا روند 

اصلاحی کامل شود.
حجت الاسلام محمد مصدق معاون اول 
دســتگاه قضا در همین خصوص بر لزوم 
گنجاندن راهکار و پیشــنهاد در نقدهای 
وارده به عملکرد قوه قضاییه تاکید کرد و 
گفت: اگر نقد بدون ارائه پیشنهاد و راهکار 

باشد نتیجه چندانی در پی نخواهد داشت.
سید محمد صاحبکار معاون راهبردی قوه 
قضاییه هم عنوان کرد: تقدیر از نقدهای 
برتر دربــاره قوه قضاییه نشــان می دهد 
که دســتگاه قضا مصمم است اگر نیازی 
به اصلاح فرآیندها وجود داشــته باشد از 

ظرفیت این نقدها استفاده کند.
قائم مقــام معاونت  رضــا مســعودی فر 
پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه نیز از 
تدوین پیش نویــس طرحی برای تقدیر از 

نقدهای برتر درباره قوه قضاییه مبتنی بر 
نظرسنجی های مستقیم از صاحب نظران، 
فعالان اجتماعی و رسانه ای، مراکز علمی 
و نهادهــای مردمی خبر داد و گفت: پس 
از دریافت نظرات دادگستری استان ها در 
خصوص پیش نویس موضوعات اولویت دار 
نقد درباره قوه قضاییه، در نهایت مقرر شد 
که این موضوعات در ۷ حوزه تقسیم بندی 

شوند.
قائم مقام معاونت پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه با بیان اینکه فراخوان عمومی 
نقدهای برتر درباره قوه قضاییه طی ســه 
ماه اتی به مدت ۴۵ روز با محوریت مرکز 
رســانه انجام خواهد شد، از رصد، پایش و 
طبقه بندی نقدهای برتر دریافت شــده تا 

سی ام دی ماه خبر داد.
مسعودی فر با بیان اینکه قرار است ۲۰ نقد 
واصل شده به دبیرخانه جشنواره نقدهای 
برتر درباره قــوه قضاییه به مرحله نهایی 
برسند و در معرض رویت مردم قرار بگیرند، 

گفت: در نهایت ۹ نقد در ۳ حوزه عناوین 
برتر را کسب خواهند کرد.

قائم مقام معاونت پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه عنوان کرد: دســتگاه قضا به 
صورت مستقیم در داوری نقدهای دریافت 
شده نقشی نخواهد داشت و این مسئولیت 
بر عهده صاحب نظران و اســاتید گذاشته 

شده است.
اصفهانی رییس مرکز تحول قوه قضاییه 
هم طی ســخنانی گفت: دســتگاه صرفاً 
بسترسازی داوری برای اجرای طرح تقدیر 
از نقدهای برتر درباره قوه قضاییه را انجام 
می دهد و از ورود به عرصه داوری در این 

زمینه اجتناب کرده است.
جمشــیدی عضو ستاد تحول رهبری قوه 
قضاییه نیز یکی از اهــداف اجرای طرح 
تقدیر از نقدهای برتر درباره قوه قضاییه را 
توجه به نظرات نخبگان و خبرگان کشور 
و ســوق دادن آنها به سمت مسائل عدلیه 
برای کمک به نظام قضایی کشور دانست.

وی هدف دیگر طــرح تقدیر از نقدهای 
برتــر درباره قوه قضاییــه را »ارتقاء نظام 
قضایــی کشــور« عنوان کــرد و گفت: 
اجــرای این طــرح، مرز تخریــب با نقد 
منصفانه را روشــن می کند. ایجاد سامانه 
ســجل محکومیت های مالی در راستای 
شــفاف ســازی فعالیت های اقتصادی و 
اعتبارسنجی، دســتور دیگر جلسه امروز 
ســتاد راهبری اجرای سند تحول قضایی 
بود. ســامانه سجل محکومیت های مالی 
این امکان را به صــورت آنلاین و برخط 
در اختیار طرفین معامله قرار می دهد که از 
هر نوع محکومیت مالی و ممنوع المعاملگی 

طرف مقابل آگاه شوند.
محســنی اژه ای در سخنانی با بیان اینکه 
بــرای پیشــگیری از بروز خطــا یکی از 
راهکارهــای درســت اســتفاده از روش 
»اعتبارسنجی« اســت، عنوان کرد: قصد 
داریم همین کار را در نظام قضایی کشور 

انجام دهیم.
اصفهانی با بیان اینکه ایجاد سامانه سجل 
محکومیت های مالی در زمره اهداف کوتاه 
مدت سند تحول قضایی قرار دارد، گفت: 
یکی از بزرگترین اتفاقات تاریخ قوه قضاییه 
»توسعه مدل های اعتبارسنجی« است و در 
همین راستا سامانه سجل محکومیت های 
مالی یکی از بهترین مدل های اعتبارسنجی 

محسوب می شود.
در پایان این نشست مقرر شد که طی هفته 
جاری بحث و بررسی در خصوص فرآیند 
محکومیت های  ســجل  سامانه  طراحی 
مالی از سوی معاونت های مربوطه در قوه 
قضاییه انجام شود تا مسئولان ذی ربط به 
یک جمع بنــدی اجرایی در این خصوص 

برسند.

رئیس قوه قضاییه:

می خواهیم به صورت واقعی به نظام قضایی کشور کمک کنیم
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

زخم زباله گردی بر تن شهر
تولید سالانه میلیون ها تن پسماند در کشور، موضوع  پسماند 
را به یک چالش و معضل جدی چه به لحاظ زیست محیطی 
و چه از نظر اجتماعی تبدیل کرده اســت؛ از بوی نامطبوع 
در مناطق اطراف محــل  دپوی زباله تا پدیده زباله گردی در 
شهرها همگی معضلاتی هستند که نیازمند اقداماتی جامع 
و با مشارکت همه آحاد جامعه است، اما این اقدامات چیست 

و چه باید کرد؟
به گزارش ایسنا، موضوع پسماند امروزه به یکی از بزرگترین 
چالش های زیســت محیطی در دنیا به ویژه در شهرها تبدیل 
شده است. ایران نیز ســال ها است که با این چالش بزرگ 
دست و پنجه نرم می کند. هرچند راهکارهای متعددی برای 
مدیریت صحیح و اصولی  پسماندها از جمله بازیافت در دنیا 
ارایه شده اما   تنها درصد بسیار ناچیزی از  پسماندهای کشور 
وارد چرخه بازیافت می شوند. علت این مساله چیست و چه 

باید کرد؟ به ۱۰ نکته در این زمینه اشاره شده است:
* وقتی از پسماند صحبت می شود اولین چیزی که به ذهن 
خطور می کند پسماندهای عادی و شهری است اما در کنار 
آن ما با پسماندهای خطرناک تر مواجه هستیم. شاید پسماند 
کروم، هالوژنی و پسماند فلزات سنگین مقدارشان کم باشد 
اما خطر آن ها به مراتب بیشتر از پسماندهای عادی است. از 
این رو نباید پسماندها را به زباله های شهری محدود کرد بلکه 

باید فراتر از آن دیده شوند.
* براساس اطلاعات سازمان حفاظت محیط زیست، روزانه 
۵۸ هزار تن  پسماند عادی یعنی سالانه حدود ۲۰ میلیون تن 
 پسماند عادی در کشــور تولید می شود این در حالیست که 
۳۲ میلیون تن پسماند صنعتی در سال در کشور داریم که ۸ 
میلیون تن آن خیلی خطرناک و ویژه است و نباید سهم ۱۷۰ 
میلیون تنی پسماندهای کشــاورزی همچنین  پسماندهای 
پزشــکی و ســموم را فراموش کرد. بر این اساس موضوع 

پسماند به موضوع حساسی تبدیل شده است.
* موضوع مدیریت پســماند در کل دنیا یک موضوع جدید 
است. کنواسیون بین المللی در زمینه مدیریت پسماند از سال 
۱۹۷۰به بعد مصوب شده است یعنی در سطح دنیا ۵۰ سال 

است که در این زمینه فعالیت می شود.
* قانون مدیریت  پســماندها که در سال ۱۳۸۳ در کشور به 
تصویب رسید، فرایند و مراحل مدیریت  پسماندها را تعریف 
و مشخص کرده است. براساس این قانون مدیریت اجرایی 
 پسماندها در حریم شهرها برعهده شهرداری ها است که باید 
به همین منظور طرح جامع و منســجمی را برای مدیریت 
 پسماند تدوین کنند همچنین ضروری است که شهرداری ها 
زیرساخت های لازم جهت اجرای طرح های جامع مدیریت 

 پسماند را فراهم کنند.
* زمانی که زیرســاخت های لازم جهــت اجرای طرح های 
جامع مدیریت  پســماند فراهم نباشد و  پسماندها به صورت 
تفکیک نشده وارد مخازن زباله در سطح شهر شوند، زمینه 
برای فعالیت هایی چون جمع آوری غیراصولی  پســماند که 
به اصطلاح به آن زباله گردی می گویند، ایجاد می شود. اکنون 
حدود ۵۵ هزار مخزن زباله در سطح شهر تهران وجود دارد اما 

زباله ها به صورت تفکیک نشده در آن ها رها می شوند.
* زباله گردی  پدیده ای اســت که طی سال های اخیر بیش 
از  پیش در سطح کلانشــهرها به ویژه تهران دیده می شود 
به عقیده برخی کارشناســان  پدیــده زباله گردی تنها یک 
معضل زیست محیطی نیست و ریشه در معضلات اجتماعی 
به خصــوص فقر قــرار دارد اما برخی دیگر از کارشناســان 
معتقدند که درصد بســیار کمی از افرادی که به جمع آوری 
زبالــه می پردازند افراد مضطر و فقیری هســتند که از روی 
ناچاری این اقدام را انجام دهند. این کارشناسان بر این باورند 
که بخش زیادی از این افراد به نوعی در قالب شــرکت ها و 
 پیمانکارانی که در این حوزه فعال هســتند، فعالیت می کنند 
بنابراین ضروری است که زیرساخت ها جهت مدیریت صحیح 
و اصولی  پســماندها فراهم و تلاش شود موضوع تفکیک 
 پسماند از مبدا به شهروندان آموزش داده شود تا کمتر شاهد 

این نوع فعالیت ها و معضلات در سطح شهرها باشیم.
* زباله گــردی جایگزین غیراصولی و غیرمجاز بخشــی از 
مراحل مدیریت  پســماند یعنی تفکیک از مبدا شــده است؛ 
مرحله ای بســیار مهم که می توان با رعایت و اجرای اصولی 
آن و با تفکیک زباله های تر و خشک همچنین  پسماندهای 
شیشــه ای،  پلاســتیکی، فلزی و ... در مبدا، زمینه را برای 
بازگرداندن این  پسماندها به چرخه بازیافت و استفاده مجدد 
فراهم کرد، همانطور که در بسیاری از کشورها با تعبیه چند 
نــوع مخازن زباله جداگانه و با آموزش شــهروندان و ایجاد 
انگیزه  موفق شــده اند زمینه را برای تفکیک از مبدا  فراهم 
کننــد. ایجاد انگیزه در بین مردم برای تفکیک زباله راه های 
مختلفی دارد. در بسیاری از کشورها به افرادی که تفکیک از 
مبدا را جدی می گیرند، خدمــات ارزان تر، مالیات و عوارض 

کمتر و جوایز نقدی و غیرنقدی تعلق می گیرد.
* کارشناســان محیط زیست از جمله محمد حسین بازگیر 
می گویند که هرچند اقدامات خوب و مستمری طی سال های 
اخیر در زمینه مدیریت  پســماند انجام شــده است و نسبت 
به سال های گذشــته  پیشرفت های خوبی در تمامی مراحل 
مدیریت  پسماند داشته ایم اما هنوز با استقرار مدیریت اصولی 
و مطلوب فاصله داریم و لازم است قوانین، دستورالعمل ها، 
آیین نامه ها و شــیوه نامه ها در حوزه مدیریت  پسماند اصلاح 
شوند. فاطمه برنا نیز معتقد است که عدم تامین منابع مالی 
و تخصیص اعتبــار اندک به  پروژه های مدیریت  پســماند 
از مهمتریــن موانع موجــود در راه رعایت اســتانداردهای 
زیست محیطی است و مدیریت ضعیف به علت نبود تخصص 

کافی سبب شده است تا توان مدیریت پسماند کاهش یابد.
* شهرداری ها باید رســیدن به مدیریت مطلوب  پسماندها 
را در دســتور کار خود قرار دهند. به نظر می رسد شهرداری 
تهران هم از ظرفیت هــا و هم از امکانات لازم برای تحقق 
این اهداف برخوردار اســت بنابراین لازم است در این زمینه 
گام بردارد و وضعیت  پســماند شهر تهران را ساماندهی کند 
و با جلب مشارکت مردم و فراهم کردن زیرساخت های لازم 
جهت تفکیک اصولی  پسماند از مبدا، کمتر شاهد زباله گردی 

در سطح شهر باشیم.
* به طــور قطع مدیریت پســماند با یک ســازمان و مدیر 
ساماندهی نمی شود بلکه باید کلیت کشور در این زمینه کار 
کنند و با اولویت قرار دادن مدیریت  پســماند به عنوان یکی 
از مهمترین معضلات زیست محیطی بر این مساله متمرکز 
شوند.  ســازمان حفاظت محیط زیست با معاونت علمی و 
فناوری ریاســت جمهوری وصندوق نــوآوری در خصوص 
حمایت از استارت آپ های این حوزه در سال گذشته تفاهمنامه 
امضا کرد. با توجه به اینکه۸۰ هزار میلیارد تومان در ســال 
گردش مالی در بخش مدیریت مالی پسماند در کشور است 
بنابراین لازم است از استارت آپ ها در زمینه مدیریت پسماند 

حمایت بیشتری شود.
به گزارش ایســنا،  موضوع  پســماند چند سالی است که در 
کشور به ویژه در کلانشهرها به یک معضل جدی تبدیل شده 
است و مقابله با این معضل نیازمند آموزش، فرهنگ سازی و 
همکاری تمامی آحاد جامعه در اجرای اصولی تمامی مراحل 
مدیریت  پسماند از صرفه جویی در مصرف و تولید  پسماند و 

تفکیک در مبدا تا بازیافت و دفع نهایی آن است.

شهردارتهراناعلامکرد:

تشکیلکارگروهمشترکمیانشهرداریتهرانوپلیس

رییساتحادیهصنفقنادانازعدمحمایتدولتومشکلاتشیرینیفروشهاگفت

شیرینیگرانشدوتقاضایمردمکم!

زاکانی گفت: شهرداری تهران در زمینه ارایه خدمات مطلوب 
به شــهروندان از هیچ کمکی دریغ نخواهد کرد و رسیدن به 

افق روشن نیاز به تعامل بین دستگاهی دارد.
به گزارش خبرگزاری مهر، علیرضا زاکانی شهردار تهران در 
جلسه با ســردار حسین رحیمی رئیس پلیس تهران بزرگ و 
معاونان او ضمن تبریک میلاد نبی مکرم اسلام )ص( و امام 
صادق )ع( و گرامیداشــت هفته وحــدت گفت: ما در تهران 
رویکردی را انتخاب کردیم که نسبت به دوره گذشته مدیریت 

شهری تفاوت های بسیاری دارد.
وی افزود در ادوار گذشــته زحمات بسیاری برای شهر تهران 
کشیده شده است که بیشتر آنها با نگاه کالبدی بود و کمتر نگاه 
نرم افزاری به شهر می شد که در نگاه ما، تهران صرفاً شهری 
به عنوان کلانشهر نیست و به تعبیر مقام معظم رهبری اگر 
بتوانیم اقدام های مؤثر و مفیدی انجام دهیم انقلاب را تثبیت 

کرده ایم.
شــهردار تهران با اشاره به تفاوت و فاصله طبقاتی موجود در 
شــهر افزود: ما با میراثی مواجه هستیم که در آن بی عدالتی 
نمایان است و شمال و جنوب شهر تفاوت های بسیاری دارد 
و این تفــاوت ابعاد مختلفی دارد و دقت مــا بر این بود که 
توجه خود را معطوف به تحولی هم ســو با گام دوم انقلاب 
کنیم زیرا ۴۲ ســال زحمت برای انقلاب کشیده شده است 
و مــا با یک حرکت جهادی می توانیم تحول در روح و کالبد 

شهر را به شکل توأمان داشته باشیمزاکانی اظهار کرد: برخی 
از شــهروندان اعتقاد دارند که کالبد شــهر رشد خود را کرده 
اما اعتقاد ما این اســت که کالبد موجود هم بسیار کار برای 
نگهداشت و توســعه دارد و به عنوان مثال می توان به طرح 
جمع آوری آب های ســطحی شهر اشاره کرد که اگر ما دقت 
در نگهداشت شهر نکنیم چه خطرات جدی ممکن است برای 
شهروندان ایجاد شــود و مقدم بر تمام اقدام ها توجه به روح 
شهر از جمله ترافیک، چهره، آلودگی و دیگر موضوعات است.

وی بیان کرد: آنچه که وجه همت همکاران ما در شهرداری 
است این است که به فضل الهی شهر را متحول کنیم و این 
اقــدام نیاز به هم افزایی و همــکاری دارد و برای این اقدام 
نیاز است همه دستگاه ها برای هم افزایی کمک کنند و این 
مسیری است که در ۱.۵ ماه گذشته آغاز شد و باید اعلام کنم 
شروع کاری ما در مدیریت شهری با تنش مالی مصادف شد.

شهردار تهران با اشــاره به دغدغه مالی در ۲.۵ سال گذشته 
مدیریت شــهری افزود: در سالهای گذشته تمام دغدغه ها بر 
این بود که چگونه تلاش کنیم حقوق کارکنان پرداخت شود 
و در این مســیر تلاش شــد اقدام های مؤثر انجام شود و به 
عنوان مثال روز گذشته توانستیم تمام حقوق های شهرداری را 
پرداخت کنیم و در این زمینه چند روز گذشته به شورا اعلام 
کردیم که ما از تنش مالی خارج شدیم.زاکانی اظهار کرد: ما 
برای تأمین مالی کارگروهی تشــکیل دادیم و در مرحله دوم 

وارد موضوع انتصابات شــدیم که در این زمینه بدون داشتن 
دغدغه ذهنی سیستمی تعریف شد که بعد از چندین ساعت 
مصاحبــه و ارزیابی اقدام های لازم در بخش انتصابات انجام 
شــد.وی با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در خصوص 
مدت زمان فعالیت های امیرکبیر گفت: ما در مدیریت شهری 
برای خودمان ۴ سال زمان خدمت را طولانی می دانیم و اعتقاد 
داریم کارهای بسیاری می تواند انجام شود که نیاز به همکاری 
بین دستگاهی برای پیشبرد اهداف خود داریم و اعتقاد ما این 
است شهرداری به شدت نیاز به کمک دیگر دستگاه ها برای 
رســیدن به اهداف خود دارد.شهردار تهران افزود: اقدامات ما 
غیر از کارهایی نیست که دل مردم، مقام معظم رهبری و امام 
زمان )عج( را شــاد کند و در این مدار خدمت ۴ خط تلاش را 
دنبال کردیم که یکی از آنها تعریف درست از وضعیت مطلوب 
بود و دیگر موضوع رســیدن به اجماع حکومتی برای تحول، 
نکته ســوم آوردن مردم به صحنه بــرای تحول و نکته آخر 
اســتفاده از حوزه فناوری و هوشمند سازی است که در این 
مسیر ناجا از چند جهت اهمیت دارد.زاکانی تصریح کرد: نکته 
اول تأمین امنیت برای رســیدن به اهداف مدیریت شهری 
اســت و رکن امنیت در این بخش مجموعه ناجاست و آنچه 
دارای اهمیت و سیاســت قطعی است انجام کارهای جمعی، 
گروهی و تعاملی است و باید اشاره کنم سیاست قطعی دیگر 
ما در مجموعه خدمتگزاری خود این است که از هیچ حمایتی 

دریغ نخواهیم کرد و این همان تغییر نگاهی است که دنبال 
می شود.

وی بیان کــرد: برای تغییر رویکــرد موضوعات مختلفی را 
در دســتور کار داریم و اولین کار خود را با تشــکیل قرارگاه 
خدمات و کرونا آغاز کردیم و در حال حاضر موضوع خدمات 
شهری و اجتماعی و رسیدگی به چهره شهر آغاز شده است 
و با همکاری معاونان امور مناطق و خدمات شــهری و سایر 
دوستان قرار شد مســیری را بپیماییم که مردم معنی تغییر 
تمیزی را در شــهر متوجه شوند.شهردار تهران افزود: دومین 
اقدام که در حال انجام شدن است موضوع پاکسازی و نشان 
دادن جلوه جدید از شــهر اســت که می توان به جمع آوری 
معتادان متجاهر، ساماندهی کودکان کار و … اشاره کرد که 
ما برای آن پرونده ۳ -۶ ماهه باز کردیم که در این زمان چهره 
شهر از این چالش ها پاک شود و شهرداری امروز نسبت برخی 
از معضلات مانند خانواده زندانیان و معتادان متجاهر و کودک 
کار خود را مسئول می داند.زاکانی با اشاره به نگاه های موجود 
برای حل معضلات اجتماعی از سوی مدیریت شهری عنوان 
کرد: در این مســیر دو نگاه وجود داشت که یکی از آنها این 
بود که برخی وظایف در حوزه آسیب های اجتماعی بر دوش 
شهرداری نیست اما در کنار این حرف ها اعتقاد ما این است ما 
وظیفه شرعی داریم و باید در این مسیرها مسئولیت بپذیریم و 

حرکت دوم ما رسیدگی به موضوعات اجتماعی است.

رییس اتحادیه صنف قنادان می گوید نوسان در قیمت شکر 
و تخــم مرغ و نبود روغن با قیمــت مصوب، در کنار این 
نکته که تاکنون از سوی دولت حمایتی از صنف ما صورت 
نگرفته، همگی از عوامل گرانی و کاهش تقاضای مردمی 

است.
از انتهای سال ۱۳۹۸ تا پایان نیمه سال ۱۴۰۰، بسیاری از 
قنادی ها و شیرینی فروشی های سطح شهر تهران یا تعطیل 

شده اند یا با ظرفیت بسیار پایین به کار ادامه می دهند.
نگاهی به وضعیت نرخ ها در بازار مواد اولیه نشان می دهد 
در هفته های اخیر قیمت تخم و مرغ و شکر به عنوان ارکان 
جدانشــدنی این صنف به طرز شگفت انگیزی بالا رفته و 
موجب بروز مشکلاتی برای فعالان این عرصه شده است.

رییس اتحادیه صنف قنادان درباره افزایش قیمت مواد اولیه 
گفت: شــکر و تخم مرغ جزو مــواد اولیه اصلی صنف ما 
محسوب می شود و متاسفانه شاهد نوسان شدید نرخ این 
مصحولات در بازار هستیم  و همکاران ما برای تهیه این 

اقلام با مشکلاتی مواجه هستند.
علی بهره مند افزود: تاکنون از سوی دولت حمایتی از صنف 
ما صورت نگرفته و نسبت به ارائه مواد اولیه با نرخ دولتی و 

یارانه ای به ما اقدام نشده است.
وی تصریــح کرد: اکنون همکاران ما مجبورند شــکر را 
در بــازار آزاد و به نرخ ۱۳.۵ تا ۱۴ هزار تومان تهیه کنند. 
همچنیــن در زمینه تهیه روغن نیز با مشــکلاتی مواجه 
هستیم و روغن را با قیمت مصوب از کارخانه ها تهیه کرده 

و توسط تعاونی اتحادیه بین اعضا توزیع می شود.
وی بیان کرد: قیمت یک حلب روغن ۱۶ لیتری بین ۲۴۰ 
تا ۲۵۰ هزار تومان اســت. در عین حال از ابتدای سال تا 
پایان مهر۱۴۰۰ حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد بر قیمت مواد اولیه 

مورد نیاز همکاران ما در این صنف افزوده و ســبب بروز 
مشکلات فراوانی شده است.

*تداخل صنفی بلای جان قنادان 
رییــس اتحادیه صنف قنادان دربــاره تعطیلی مغازه ها و 
واحدهای صنفــی قنادان توضیح داد: وجود مشــکلات 
اقتصادی و همچنین شــیوع کرونا که تبدیل به دغدغه 
اصلی بنده و اعضای این صنف شــده و افزایش بی رویه 
قیمت مواد اولیه و مشــکلات موجود بر سر راه تامین این 
مواد، مشکلات مربوط به بخش نیروی انسانی شاغل در 
این صنف و همچنین تداخل صنفی برای از مشــاغل و 
اصناف که اصلا تخصصی در تهیه و تولید شیرینی ندارند 
اما نسبت به تهیه شیرینی اقدام می کنند، مسائل فراوانی را 

برای همکاران ما ایجاد کرده است.
وی ادامه داد: برای مثال واحدهای صنفی نان های فانتزی، 
ســوپرمارکت ها و فروشــگاه های زنجیره ای موجب بروز 
مشکلاتی برای اعضای صنف قنادان در سطح شهر تهران 

شده است.
بهره مند تاکید کرد: در یک سال اخیر بسیاری از همکاران 
شاغل از در این صنف، پروانه کسب خود را باطل کرده و 
واحد صنفی را تعطیل کرده اند و از این صنف خارج شده اند.

وی خاطرنشان کرد: بنده به عنوان رییس اتحادیه صنف 
قنادان تاکنون با مسئولان مختلف نامه نگاری کرده و به 
شرح مشکلات و مصائب پرداخته ام و خواستار ممانعت از 
ادامه روند تداخل صنفی ها شده ام اما تاکنون اقدام موثری 
در این زمینه انجام نشــده اســت. واحدهای صنفی تولید 
نان هــای حجیم و فانتزی های؛ آرد سوبســیددار دریافت 
می کنند و هر کیســه آرد برای آنها شــاید ۳۰ تا ۴۰ هزار 

تومان هزینه داشته باشــد؛ در حالی که ما مجبور به تهیه 
آرد در بازار آزاد و با نرخ کیسه ای ۳۰۰ هزار تومان هستیم 
بنابراین تولید شــیرینی هرچند بی کیفیت در مقایسه با 
واحدهای صنفی قنادی ها در نان فانتزی ها دارای ســود و 
منفعیت برای این صنف است.  این واحدهای صنفی اقدام 
به تولید شیرینی های بی کیفیت تر و البته ارزان تر نسبت به 
قنادی ها کنند که این مساله موجب شده تا مردم نسبت به 
شغل ما و همکاران ما بدبین شوند و فکر کنند اجناس ما 

گران تر هستند.
بهره مند گفت: شــیرینی و محصولاتی که در واحدهای 
صنفی قنادی ارائه می شــود با تولیدات واحدهای صنفی 

نان فانتزی و ... فاصله بسیاری از نظر کیفیت دارد.
وی درباره میــزان مصرف و خرید شــیرینی در ۷ ماهه 
ســال ۱۴۰۰ اظهار کرد: با توجه بــه افزایش قیمت مواد 
اولیه که منجر به افزایش قیمت محصولات نهایی شــده 
طبیعی اســت که تقاضا کاهش یابد. در این مدت تحت 
تاثیر کاهش قدرت خرید مردم، تقاضا برای خرید شیرینی 
بســیار پایین آمده و خرید شیرینی جایگاه خود را در سبد 
خانوار از دست داده بنابراین این محصول جزو اولویت های 

خانوار قرار ندارد.

*قیمت مصوب انواع شیرینی 
 رییس اتحادیه صنف قنادان در پاســخ به این سئوال که 
چرا قیمت شــیرینی تا این حد افزایش یافته است؟ گفت: 
همان طور که گفتم گرانی مواد اولیه و کاهش مشــتری 
، دلیل بالا رفتن قیمت شــیرینی است اما قیمت مصوب 
اعلامی ما به این شرح است.  شیرینی زبان، پاپیون و گل 
محمدی کیلویی ۶۵ هزار تومان، شیرینی کیک یزدی ۴۹ 

هزار تومان، شــیرینی تر ۷۸ هزار تومان است و این موارد 
نرخ های مصوب برای شیرینی های پرمصرف بازار است.

وی تاکیــد کرد: اگــر واحد صنفی برای نمونــه اقدام به 
فروش محصولی بیش از نرخ های مصرب کند، شهروندان 
می توانند موارد را به اتحادیه اطلاع دهند و حتم بدانند در 

کوتاه ترین زمان ممکن به شکایات رسیدگی خواهد شد.
وی ادامه داد: بقیه محصولاتی که در شــیرینی فروشی ها 
و قنادی ها عرضه می شــود بر اساس مواد استفاده شده از 
ســوی همکاران و محسابه سود متعارف نسبت به تعیین 

قیمت های عرف بازار اقدام می کنند.
وی درباره نرخ شــیرینی های دســری توضیح داد: تهیه 
شیرینی های دسری به سبب استفاده از شکلات ها و مواد 
خاص دارای قیمت ها متفاوتی هستند و آنالیز قیمت مواد 
مصرفی در واحدهای صنفی مشحص است و اگر مشکلی 

پیش  آید اتحادیه رسیدگی خواهد کرد.

*کاهش چشمگیر سفارش برای خرید کیک 
بهره مند درباره وضعیت مصرف و سفارش دادن کیک در 
واحدهای صنفی گفــت: در ماه های اخیر کاهش کاهش 
ســفارش تهیه کیک از ســوی شــهروندان بوده ایم زیرا 
پیش از شــیوع کرونا روزانه سفارشات فراوانی برای تهیه 
کیک تولد، نامزدی، عروســی و جشــن ها و دورهمی ها 
دریافت می کردیم اما در بیش از ۱.۵ ســال گذشته میزان 
سفارش کیک کاهش بسیار چشمگیری یافته است. اکنون 
شهروندان نسبت به تهیه کیک های تولید در وزن های یک 

، ۲ و حداکثر ۵ کیلو به همکاران ما سفارش می دهند.
وی عنوان کرد: قیمت کیک های سفارشی بر اساس توافق 

با مشتریان تعیین می شود.
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ارسال نامه به رئیس جمهور 
با موضوع جاماندگان سهام 

عدالت
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس از ارسال نامه به 
رئیس جمهور درباره جاماندگان سهام عدالت خبر داد و 
گفت: این نامه به وزیر اقتصاد و رئیس سازمان برنامه 

و بودجه ارجاع شده است.
به گزارش صداوســیما، محمدرضا پور ابراهیمی در 
رابطه با موضوع جاماندگان سهام عدالت اظهار کرد: 
هم اکنون جمعیت بســیار زیادی از جاماندگان سهام 
عدالت، تحت پوشش دستگاه های حمایتی از جمله 

کمیته امداد و سازمان بهزیستی قرار دارند.
وی افزود: تقریباً حدود ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر تحت 
پوشش کمیته امداد و یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر هم 
در مجموعه سازمان بهزیستی هستند و باید برای این 

دو بخش تصمیم گیری شود.
نماینده مجلس شــورای اســلامی با تأکید بر اینکه 
بر مبنای تصمیم سال گذشــته افراد تحت پوشش 
دستگاه های حمایتی که فاقد سهام عدالت هستند باید 
از این سهام برخوردار شوند، گفت: اگر این موضوع را 
بخواهیم حل کنیم، باید منابع آن را تأمین می کردیم، 
دولت قبل پس از بررســی در صحن به دلیل تأمین 

منابع با اجرای آن مخالفت کرد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس ادامه داد: قرار است 
با توافقی که با دولت ســیزدهم داریم این موضوع را 
نهایی کنیم و نامــه ای را اخیراً خدمت رئیس جمهور 
نوشــته ایم و از آقای رئیســی درخواست کرده ایم با 
این موضوع موافقت کنــد، رئیس جمهور نامه را به 
وزیر اقتصاد و ســازمان برنامه ارجاع دادند تا کارهای 
کارشناسی انجام شود، منتظر این هستیم کارشناسی 
به اتمام برسد و موافقت دولت به مجلس اعلام شود.

پورابراهیمی درباره اینکه آیا منابع مالی این موضوع 
تأمین شده است؟ افزود: در نشست مشترکی که سال 
گذشــته داشتیم، بخشی از سهام دولت که هنوز آزاد 
نشده برای تخصیص منابع مالی در نظر گرفته شده 
اســت، در صورت موافقت رئیس جمهور و همچنین 
شــورای نگهبان که مغایرت با اصل هفتاد و پنجم 
)ایرادات شــورای نگهبان که بار مالی دارد( نباشــد، 

می تواند سریع عملیاتی شود.

صادرات، نیازمند حمایت 
دولت و حذف فرایندهای 

غیرتخصصی است
رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی ایران، 
به مناسبت بیســت و پنجمین سالروز ملی صادرات، 
حمایت دولت از بخش صادرات به عنوان پیشــران 

تجارت بین الملل را خواستار شد.
به گزارش اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران، غلامحسین شافعی با صدور پیامی به مناسبت 
بیســت و پنجمین ســالروز ملی صادرات، از تلاش 
فعالان صــادرات تقدیر کرد و از سیاســت گذاران 
خواست تا در راه رفع موانع داخلی اقتصاد قدم بردارند.
متن پیام رئیس پارلمان بخش خصوصی را می خوانید:

روز ملی صادرات، یادآور بالاترین ســطح از کوشش 
برای حفظ کیان برونگرایی اقتصاد ایران است که به 
ویژه در سال های اعمال تحریم های ظالمانه، اهمیتی 

دوچندان دارد.
صادرات به عنــوان مهمترین مؤلفه برای توســعه 
تعامــلات تجــارت بین الملل، نقش پیشــران را در 
اقتصــادی ایفــا می کند کــه قرار اســت مطابق با 
فرمایشات مقام معظم رهبری، درون زا باشد و برونگرا. 
رسیدن به این دو مفهوم و هدف والا از مسیر توسعه 
صادرات میســر خواهد بود. معرفی و عرضه کالا و 
خدمات ایران به کشورهای جهان در دنیایی که رقبای 
تجاری با بالاترین حمایت ها از ســوی دولت ها وارد 
میدان شده اند، بســیار دشوار شده است. با این وجود 
صادرکنندگان با همت جهادگونه در شــرایط دشوار 
تحریم موفق شده اند پرچم صادرات را بالا نگه دارند و 
از این طریق به مانند بازوی اجرایی دولت در ارزآوری 
و حرکت دادن به چرخ اقتصاد، عمل کنند. در شرایطی 
که دولت برای فروش نفت با محدودیت جدی مواجه 
اســت و در بازگرداندن ارز حاصل از صادرات آن نیز 
موانعی پیش پای خود دارد، صادرکنندگان کالاهای 
غیرنفتی و خدمات در بخش خصوصی موفق شده اند 
از ســد محدودیت های داخلی و خارجی عبور کنند.

وقتی از محدودیت های داخلی سخن به میان می آید، 
باید با کمال تأسف از سیاست های خلق الساعه و انبوه 
بخشنامه هایی سخن گفت که فعالان اقتصادی را در 
پیچ تحریم داخلی گرفتار کرده است. انتظار بی جایی 
نیســت که برای فعالان اقتصادی در شرایط تحریم 
فرش قرمز پهن شود و موانع موجود با سرعت از پیش 
پای آن ها برداشته شــود اما نه تنها چنین اتفاقی رخ 
نداده است بلکه سخت گیری ها و مانع تراشی ها ادامه 
یافته اســت تا کار برای بخش خصوصی در کارزار 
تحریم ها، دشــوارتر شده باشــد.به تمامی این موانع 
داخلی و خارجی باید مشکلات ناشی از شیوع ویروس 
کرونا را هم اضافه کــرد. محدودیت های بین المللی 
ناشــی از این همه گیری را می توان ســومین مانع 
بزرگ پیش پای صادرکنندگان دانست.با این وصف 
ضرورت حمایت دولت و نیز حذف فرآیندها و مقررات 
غیر تخصصی، بیش از پیش ضــروری می نماید تا 
صادرکنندگان واقعی کشــور کــه در جنگ اقتصاد 
بین الملل مشغول کارزار هستند از توان عملیاتی کافی 

برای رقابت برخوردار باشند.
همچنین توسعه تعاملات سیاسی با کشورهای منطقه 
و پیوســتن به معاهدات بین المللی با در نظر گرفتن 
منافع همه جانبه کشــور، موضوع مهم و جدی است 
که انتظار می رود دولتمردان با درک حساســیت های 
کنونی با سرعت بیشتر برای استفاده از ظرفیت های 
آن ها، مدبرانــه برنامه ریزی و تصمیم گیری نموده تا 
فرصت سازی بیشتری برای افزایش سهم در بازارهای 

جهانی را میسر نماید.

ناصر ایمانی از چهره های سیاســی اصولگرا بر این باور 
اســت که به طور طبیعی یــک نماینده مجلس در هر 
دوره ای)چه گذشــته و چه آینده( هر گونه تصمیمی که 
به نوعی با آن تمایلات نمایندگان مغایر باشــد را قبول 
نمی کند و هیچ مرجعی بالاتــر از آن هم وجود ندارد، 
بنابراین اصطلاحا مجلس هیچ وقت خود زنی نمی کند 
و ما هم هیچ مرجعی را در این ســاختار نظام، بالاتر از 

مجلس نداریم که بخواهد آنها را به نوعی ملزم کند.
کمتر از دو ســال از عمر مجلس می گذرد اما انتظارات 
مردم و حتی اصولگرایان حامی این دولت برآورده نشده 
است. مجلس یازدهم که با شــعار شفافیت و معیشت 
مردم روی کار آمد به بررســی چند طرح بسنده کرده 
اما همچنان مشکلات معیشتی مردم و مشکل مسکن 

پابرجاست. 
ناصر ایمانی از چهره های سیاسی اصولگرا بر این باور 
است که نمایندگان این مجلس، انگیزه های قوی برای 
رفع مشــکلات مردم دارند که ناشــی از عرق انقلابی 
و ملــی آنها اســت. او در عین حال ضمــن بیان اما و 
اگرهایی در این بــاره، مجلس و نمایندگان را از لحاظ 
کارشناســی ضعیف می داند و می گویــد نمایندگان 
مربوطه در حوزه های مختلف به لحاظ کارشناســی، در 

آن سطحی که کشور نیاز دارد نیستند. 
این چهره سیاســی اصولگرا تاکید دارد  فضای ذهنی 
حاکم بر عموم مردم جامعــه از نمایندگان، تا حدودی 
فاصله دارد و دلیل دیگر این است که به نظر می رسد  
نماینــدگان، آن طور که می خواهند جامعه را می بینند 

نه آن طور که هست.
ایمانی به طرح های رســیدگی به اموال مسئولان هم 
گریزی می زند و می گوید در این خصوص هم ما یک 
مشــکلی در ســاختار حکومتی داریم که ربطی به این 

مجلس و آن مجلس ندارد.
*آقای ایمانی! کمتر از دو سال از عمر مجلس 
یازدهم می گذرد اما مردم و حتی اصولگرایان 
برآورده  انتظاراتشان  نیز،  این مجلس  حامی 
نشده اســت، عملکرد این مجلس را چطور 

می بینید؟
آن چیزی که در ابتدای تشکیل این مجلس پیش بینی 

می کردیم و تقریبا پیش بینی ها به تحقق رســید این 
است که مجلس، مجلســی است که انگیزه های قوی 
دارد و نمایندگان  آن بیشــتر، عِرق انقلابی، ملی و حل 
مشــکلات کشــور را به دور از سیاسی بازی های رایج 
که بعضا در مجالس بــوده را دارند، اما مجلس از نظر 
کارشناســی نمایندگان محترم ضعف دارد و نمایندگان 
مربوطه در حوزه های مختلف به لحاظ کارشناســی، در 

آن سطحی که کشور نیاز دارد، نیستند. 
*بســیاری در همــان اوایل شــروع به کار 
مجلس، این بحث را مطــرح می کردند که 
فضای مجلس برای بســیاری از نمایندگان 
ناشناخته است و یا بســیاری از نمایندگان 
در جایگاه تخصصی خودشان قرار نگرفته اند 
یا اساســا تخصصی ندارند، در حال حاضر 

چطور؟
در حــال حاضر هم ترکیبــی از دو مورد آخر اســت. 
یعنی نماینــدگان اولا به لحــاظ تخصصی و تجربی 
در حوزه های مختلف مثــل حوزه انرژی، حوزه اقتصاد 
کلان، حوزه حمل و نقل، حوزه بازرگانی، حوزه آموزش 
عالی، حوزه فرهنگ و حوزه های مختلف، ضعف دارند 
و این از ابتدای کار مجلس نیز مشخص بود، نمایندگان 
در آن حــد علمی و تجربه کافــی برای آنکه در قامت 
نماینده مجلس باشــند نیســتند. نکته دیگــر اینکه، 
نمایندگان مجلس، تا حــدودی هم تخصص را کمتر 
از چیزی که باید داشــته باشند، دارند و هم این که این 
نمایندگان با این ساز و کاری که انتخاب شدند قادر به 
انجام وظایف نمایندگی خودشان به لحاظ تخصصی و 
علمی نیســتند. بنابراین این نکته ای بود که از ابتدا هم 

در ارتباط با نمایندگان مجلس پیش بینی می شد.
*از نظر شما اقدامات اساسی این مجلس چه 
بوده است؟ کدام یک از این طرح هایی که در 
دستور کار قرار دادند،  بهتر از بقیه بوده است 

و آیا اصلا اقدام اساسی داشتند یا ....؟
بنده اقدام مجلس را در خصوص مساله مذاکرات برجام 
در مجموع یک اقدام شجاعانه و حساب شده تلقی می 
کنم و فکر می کنــم آن اقدام مجلس یک اقدام قابل 

توجهی بوده است. 

*علاوه بر این طرحی که اشاره کردید یعنی 
طرح اقدام راهبردی، طرح هایی مثل صیانت و 
اموال مسؤلان مطرح شدند که در مورد طرح 
صیانت، آیا از نگاه شــما موجب برانگیختن 
اعتراضاتی از سوی جامعه و مردم نمی شود 
و یا در مورد طرحی مانند اموال مســئولان، 
بارها در مجالس قبلی این طرح نتوانسته به 
سرانجامی برسد و موفق نبودند، نگاه مجلس 

یازدهم به این طرح چگونه است؟
در مورد طرح صیانــت و طرح هایی مانند این، یکی از 
ایراداتی که این مجلس دارد این است که فکر می کنم 
فضای ذهنی حاکم بر عموم مردم جامعه از نمایندگان، 
تــا حدودی فاصله دارد و دلیل دیگر این اســت که به 
نظر می رسد نمایندگان، آن طور که می خواهند جامعه 
را مــی بینند نه آن طور که هســت، یعنــی به عنوان 
مثال تمایل دارند جامعه این گونه باشــد بنابراین همه 
چیــز را آن گونه می بیننــد و طرح هایی که می دهند 
در همین راســتا اســت و این هم یکی از نقاط ضعف 

مجلس اســت که واقع بینی نســبت به جامعه ندارند. 
ممکن است واقعیت ها در یک مواقعی به گونه ای باشد 
کــه نمایندگان، چندان که باید، آن را نپســندند و این 
بحث دیگری است ولی بالاخره یک واقعیت است، به 
نظر من ایــن نقطه ضعف اصلی طرح هایی مانند طرح 

صیانت است. 
اموال  اقدام راهبــردی و  *در مورد طــرح 

مسؤلان  و یا شفافیت چطور؟
در این خصوص هم ما یک مشکلی در ساختار حکومتی 
داریم کــه ربطی به این مجلــس و آن مجلس ندارد. 
مشکل اصلی، این است که به طور طبیعی یک نماینده 
مجلس در هر دوره ای)چه گذشته و چه آینده( هر گونه 
تصمیمــی که به نوعی با آن تمایلات نمایندگان مغایر 
باشــد را قبول نمی کند و هیچ مرجعی بالاتر از آن هم 
وجــود ندارد، بنابراین اصطلاحا مجلس هیچ وقت خود 
زنی نمی کند و ما هم هیچ مرجعی را در این ســاختار 
نظام بالاتر از مجلس نداریم که بخواهد آنها را به نوعی 
ملــزم کند مگر اینکه خود مجلــس به لحاظ فکری و 

انقلابی در حد مجلس اول یا دوم باشــند که بخواهند 
یک چنین طرح هایی را ارائه بدهند که به نوعی به ضرر 
خودشــان باشد. ما این ضعف را هم داریم که متاسفانه 

نمایندگان نمی توانند چنین تصمیماتی بگیرند. 
*پس شــما نگاه منفی جامعــه و مردم به 
نماینده ها و مجلــس یازدهم را قبول دارید؟ 
مثلا این مجلس با شــعار شفافیت روی کار 
آمده ولی الان در رابطه با طرح شــفافیت به 

نوعی عقب نشینی کرده است...
بلــه، ولی نباید کلیت مــردم را در برابر کلیت مجلس 
قرار داد اما در مجموع می توان گفت که این مســئله تا 
حدودی با آن خواســته و مطالباتی که اکثریت مردم از 
یک مجلس با این ادعا داشتند مغایر است و این حرف 

درستی است. 
*مردم بیشــتر می خواستند بحث مسکن و 
معیشت در مجلس مطرح شود. به نظر شما 
هیئت رئیسه در این بحث ها چقدر تاثیر گذار 
اســت که کدام طرح ها بیشتر مورد بررسی 
نشــده  برآورده  انتظارات  اینکه  گیرد؟  قرار 

است..
بنده یک سری نظرات ویژه ای نسبت به کارکرد مجلس 
دارم کــه در این مصاحبه جای مطرح کردن آن نظرات 
نیست. من معتقد هستم که ما به یک نوعی دچار تورم 
قوانین هستیم و در مجموع خط مشی مجلس باید عمدتا 
اصلاح قوانین گذشته باشد تا متولد کردن قوانین جدید. 
ضمــن اینکه من اعتقاد جدی دارم که در موارد بســیار 
استثنایی باید از طرح در مجلس استفاده کرد و اساسا باید 
کارکرد مجلس روی لوایح باشد. عموما تجربه ای که ما 
در این ۴۰ سال گذشته داریم این است که طرح هایی که 
مجلس داده، ناموفق تر از لوایح بوده است و مجلس باید 

وقت و زمانش را معطوف این نوع ماجراها کند. 
 *بــا این عملکــرد مجلس، به نظر شــما 
اصولگرایــان در انتخابات 1402 می توانند 
مجددا پیروز شــوند یا خیر؟ پیش بینی شما 

در این باره چیست؟
این تا حدود زیادی بستگی به عملکرد دولت و وضعیت 

کشور دارد.

کاریکاتور

کوروش جعفریان گفت: در بهترین شرایط نباید بیشتر 
از ۴ کیلو کاهــش وزن در ماه اتفاق بیفتد، که حتی 
ممکن اســت برای افراد بــا بیماری های متعدد این 
مقدار به ۲ کیلو کاهش پیــدا کند، مانند افرادی که 
پوکی استخوان دارند، بنابراین استاندارد این است که 
ما بتوانیم وزن فرد را یک کیلو در هفته کاهش دهیم.

مهران غفوریان، بازیگر ســینما و تلویزیون به دلیل 
عارضه قلبــی تحت عمل جراحی قــرار گرفت که 
موفقیت آمیز بوده است، با این وجود با انتشار این خبر 
بسیاری از کاربران فضای مجازی حمله قلبی او را به 
کاهش وزن شدیدی که طی ماه های گذشته داشته 
اســت ارتباط دادند، مسئله ای که اگرچه ممکن است 
درباره بیماری مهران غفوریان صحت نداشته باشد اما 
تصور ایجاد عارضه قلبی در شرایط کاهش وزن های 

شدید چندان دور از انتظار نیست.
درهمین باره، دکتر کوروش جعفریان، متخصص رژیم 
غذایی و تغذیــه  می گوید: »یکی از عوارض کاهش 
وزن های ناگهانی مشــکلات قلب و عروق اســت. 
مطالعات نشــان می دهد وقتی فــرد وارد رژیم های 
ســخت می شود نظم و عملکرد قلب او دچار اختلال 
خواهد شــد، همچنین رگ های خون رسان قلب هم 
می توانند با مشــکلات مواجه شوند. حتی مطالعاتی 
نشان داده که ممکن است بافت چربی داخل قلب با 
کاهش سریع وزن افزایش پیدا کند، خیلی از این افراد 
با بی نظمی ضربان قلب مواجه می شوند و حتی ممکن 
است در معرض نارسایی قلبی هم قرار بگیرند و این 

عارضه قلبی ممکن است کشنده باشد.«
درایــن میان باید گفت اگرچــه اضافه وزن می تواند 

ســبب کاهش سلامتی شود، اما تلاش برای کاهش 
وزن با روش های غیر استاندارد خودش تهدید کننده 
سلامتی اســت، روش هایی که به نظر می رسد تحت 
تاثیر فضای مجازی و تبلیغات برخی افراد پر نفوذ در 
جامعه مانند بازیگران پر مخاطب شــده اند. جعفریان 
با اشــاره به روش های اســتاندارد کاهش وزن بیان 
می کند: »اگر کسی می خواهد در برنامه کاهش وزن 
قرار بگیرد حتما باید اســتانداردهای مدنظر را رعایت 
کند. یکی از استانداردها این است که الگوی کاهش 
وزن، یک الگوی منطقی باشد. امروز ما شاهد هستیم 
در فضای مجــازی انواع مختلفــی از تبلیغات های 
کاهش وزن وجود دارند، تبلیغات هایی که درباره ۱۵ 
الی ۲۰ کیلو کاهش وزن در یک ماه صحبت می کنند 
که هرکســی را تحریک می کند حداقل یک بار آن 
روش ها را امتحان کند. این روش ها از نظر تغذیه قابل 
قبول نیســتند اما متاسفانه چون در این مسیر پول و 
البته جهل وجود دارد و افراد برای کاهش وزن دنبال 

میان بر هستند سراغ این برنامه ها می روند.«

وی ادامه می دهد: »این رژیم هایی که در بازار هستند 
ممکن اســت کمک کند فرد در مــاه اول کلی وزن 
کم کند، فرد هم از این وضعیت خوشــحال اســت، 
نکته جالب این که همیــن افراد می روند این رژیم ها 
را تبلیغ می کنند، هزاران نفر دارند سرکیسه می شوند 
که فلان هنرپیشه پیش فلان استاد رفته و وزن کم 
کرده است، درحالی که آن طرف حتی استاد هم نیست 
و چون از آن هنرپیشــه دارد سوء استفاده می کند به 
او اســتاد گفته می شود. متاسفانه همین مسئله سبب 
شده مردم بیشتر ســراغ این افراد بروند تا اساتیدی 
که عمر خودشان را در این زمینه گذاشته اند  و تجربه 

لازم دارند.«
حــالا تمایل برای رها شــدن از وزن اضافه ســبب 
شــده افراد جامعه رژیم های سخت و طاقت فرسایی 
را انتخــاب کنند، رژیم های غذایــی که متخصص 
تغذیه معتقد است خارج از استاندارد هستند. جعفریان 
در مقایســه میان یک رژیم غذایی اســتاندارد و غیر 
اســتاندارد از حداکثر وزنی که می شــود در یک ماه 

کاهــش داد می گوید: »در برخــی از این روش های 
غیراستاندارد گفته می شــود فرد روزانه ۶۰۰ تا ۷۰۰ 
کالری بیشتر دریافت نکند، فردی با این رژیم ممکن 
اســت در ماه ۱۵ کیلو وزن کم کند که طبیعی است، 
از مــوارد دیگر رژیم های ســختی اســت که به آن 
روزه داری می گویند، در ایــن رژیم به فرد می گویند 
ده روز گل ســرخ، یا فقط یک ماده غذایی خاص را 
مصــرف کند، اما حرف ما این اســت که در بهترین 
شرایط نباید بیشتر از ۴ کیلو کاهش وزن در ماه اتفاق 
بیفتد، که حتی ممکن است برای افراد با بیماری های 
متعــدد این مقدار به ۲ کیلــو کاهش پیدا کند، مانند 
افرادی که پوکی اســتخوان دارند، بنابراین استاندارد 
این است که ما بتوانیم وزن فرد را یک کیلو در هفته 

کاهش دهیم.«
همان طورکه گفته شــد کاهــش ۴ کیلو وزن در ماه 
می تواند یک کاهش وزن اســتاندارد باشد. اما تلاش 
برای افزایش بیشــتر وزن عوارضی به همراه دارد که 
جعفریان پیش تر درباره مشکلات قلبی توضیحاتی را 

مطرح کرد، او با اشــاره به سایر عوارضی که ممکن 
اســت یک کاهش وزن غیراســتاندارد ایجاد کند به 
خبرآنلاین می گویــد: »کاهش وزن غیراســتاندارد 
یکســری عوارض دارد، اولین عارضه ســاده آن این 
است که فرد معمولًا از نظر پتاسیم، منیزیم و گاهی 
کلسیم به شــدت دچار افت می شــود، در این حالت 
میزان آب داخل بدن بهم می ریزد، حتی ممکن است 
تعادل جســمی و روحی فرد را هــم تحت تاثیر قرار 
دهد.«وی ادامه می دهد: »یک عارضه که خیلی شایع 
اســت سنگ صفرا است، وقتی فرد ناگهانی وزن کم 
می کنم، کبد کلسترول بدن را آزاد می کند، چون این 
میزان کلسترول وارد خون شده است باید از بدن دفع 
شود، چنین وضعیتی سبب می شود فشار روی کیسه 
صفرایی بیاید و باعث رســوب به شکل سنگ شود. 
خیلی از افرادی که کاهش وزن ناگهانی داشتند گاهی 
برای سنگ کسیه صفرا مجبور به جراحی می شوند. 
بایــد گفت یک عارضه خفیف و دراز مدتی که وجود 
دارد پوکی اســتخوان اســت، همچنین ایــن افراد 

می توانند گرفتار مشکلات روحی و روانی شوند.«
این متخصص تغذیه در پایان پیشــنهاد کرد: »باید 
جلوی چاقــی را از دوره ی کودکی گرفت، اگر در آن 
دوران چنین کاری انجام دادیم که کار بسیار اساسی 
انجام شده اســت، اگر به مراحل نوجوانی، جوانی و 
بزرگسالی رسید شــرایط فرق می کند، لذا باید سعی 
کرد با تغییر رفتار فرد روند کاهشی وزن را برای او در 
نظر نگرفت نه این که دنبال رژیم های متنوع باشــیم 
که با کلی آســیب های جسمی و روحی، خروجی آن 

مطمئناً یک کاهش وزن پایدار نخواهد بود.«

شفافیت اموال مسوولان  مشکل ساختاری دارد و نمایندگان خودزنی نمی کنند 
پیشبینییکفعالسیاسیازآیندهمجلسوانتخابات1402

واردات دارو نه ولی زین اسب چرا!
عضو کمیسیون بهداشت مجلس گفته به افرادی که ارز یارانه ای اختصاص پیدا کرده به جای 
واردات کالاهایی که موظف بودند، کالاهایی مثل زین اســب و کالاهای دیگر وارد کردند. 

خبرگزاری تسنیم با انتشار کارتونی به این موضوع پرداخت.

هشدار متخصصان تغذیه درباره رژیم های نادرست لاغری

مهران غفوریان بخاطر رژیم سکته کرد؟
عوارض روش های غیراستاندارد کاهش وزن

بایدبهآموزشومهندسیترافیکتوجهشود

انتقادپلیسراهورازکیفیتپایینخودروهایتولیدداخل
وجادههایغیراستاندارد

جانشــین رییس پلیس راهنمایی و رانندگی 
ناجــا ضمن انتقــاد از بی توجهی به موضوع 
آموزش و مهندســی ترافیک در کشــور، از 
تاثیر کیفیت پاییــن خودروهای تولید داخل 
و جاده های غیراستاندارد در وقوع تصادفات 

رانندگی سخن گفته است.
به گزارش ایسنا، انتقاد از کیفیت پایین برخی 
از خودروهای تولید داخل و همچنین راه های 
غیر اســتاندارد موضوع جدیدی نیست و کار 
تاجایی پیش رفت که مدتی قبل پلیس رسما 
مقابل شماره گذاری پراید و سواری پژو ۴۰۵ 
ایســتاد و تولید آن را متوقــف کرد و نقاط 
حادثه ساز در جاده ها نیز مشخص شدند. اما 
همچنــان هم هر از چندگاهی کیفیت پایین 
خودروهای تولید داخل به بحث روز محافل 
بدل می شود و در تازه ترین این اظهارات نیز 
مقایســه قربانیان پراید با کرونا مورد توجه 
افــکار عمومی قرار گرفته است.پیشــتر نیز 
ســید ابراهیم رییســی که در زمان تبلیغات 

انتخاباتــی اش گفته بود »باید کاری کنیم تا 
فناوری صنایع نظامــی و دفاعی در صنایع 
خودرو سازی ســرریز شود«، بار دیگر و این 
بار در مقام رییس جمهوری در سفر به بوشهر 
بر این موضوع تاکید کرده و گفت: »بیشترین 
تحریم های ما در صنعت نظامی و هسته ای 
بوده اما بیشترین توفیقات را داشته ایم چون 
به صورت جهادی عمــل کرده ایم و انگیزه 
تحول در آن وجود داشــته است. بعضی ها 
می گویند چرا شــما موشــک می سازید اما 
در صنعت خودروسازی مشکل دارید؟ چون 
ما تکنولوژی صنعت موشــکی را در صنعت 
خودروسازی ســرازیر نکردیم.«تاکید رییس 
جمهور بر ســرازیر کردن تکنولوژی صنعت 
موشــکی به صنعت خودروسازی اما تاکنون 
منجر به تغییر خاصــی در صنعت خودرو و 
حتی ارتقاء اســتانداردهای ســاخت و تولید 
نیز نشــده است، تا جایی که جانشین رییس 
پلیس راهنمایی و رانندگی ناجا نیز از کیفیت 

پاییــن خودروها انتقاد کرده و معتقد اســت 
»به قــدری انتظارات را از خــودروی تولید 
داخل پایین آورده ایم که اگر خودروســازی 
در تولیداتش اســتاندارد دست و پا شکسته 
یــورو ۵ را پاس کند، انگار تمام تکلیفشــان 
را انجام داده اند.«ســردار سید تیمور حسینی 
در گفت وگو با ایســنا به موضــوع حوادث 
ترافیکی اشــاره کرده و مــی گوید:  تصادف 
موضوعــی چند وجهی و پیچیده اســت که 
جزو دغدغه های اصلــی پلیس راهنمایی و 
رانندگی محسوب می شود. در این خصوص 
اما دســتگاه های بســیاری نیز مســئولیت 
دارند کــه تاکنــون اظهارنظرهای مختلفی 
در مورد آن مطرح شده اســت.وی با اشاره 
به ســه عنصر راه، وســیله نقلیه و انسان در 
وقوع تصادفات تصریح می کند: برای اینکه 
بتوانیم ترافیک اســتاندارد و مطلوبی داشته 
باشیم، لازم است که شرایط و زیرساخت ها 
بــرای مهندس ترافیک را به نحو شایســته 

ترافیک  مهندسی  کنیم.حسینی،  پیاده سازی 
را دارای شاخص های تعریف شده و اصولی 
دانســته و می افزاید:  امروز در بســیاری از 
کشــورهای جهان مهندسی ترافیک به اجرا 
درآمده و نتایج آن نیز مشخص است. اجرای 
این موضوع منجر به اثربخشی آموزش ها نیز 
خواهد شــد و در واقع تمام کاربران ترافیک 
از راننده تا عابرپیاده و مســافر و ... شامل آن 
می شوند.جانشین رییس پلیس راهور ناجا به 
موضوع آموزش نیز اشــاره و اظهار می کند:  
آموزش اصل بسیار مهمی است که البته در 
کنار دیگر اقدامات از جمله مهندسی ترافیک 
می تواند کیفیت و اثربخشــی بیشــتری هم 
داشــته باشــد. در واقع زمانی که یک کاربر 
ترافیک در محیطی که مهندســی ترافیک 
در آن اجرا شــده حضور داشــته باشد، هم 
آموزش ها را بهتر و سریعتر فراخواهد گرفت، 
هم این آموزش ها برایش کاربردی تر خواهند 

بود و هم اجرای آن آسان تر خواهد بود.


